
 
 
DILIGÈNCIA.-   A Castellar del Vallès (Vallès Occidental), vint-i-set de gener de 
dos mil quinze, la poso jo el Secretari, als efectes determinats per l’article 3r. Del 
Decret 33/1981, de la Generalitat per a fer constar que s’obre el primer dels plecs 
que s’habiliten per a la transcripció de les actes de l’Ajuntament Ple, corresponent a 
l’any actual. 
 
 
 
 
   
 
 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  27 de gener de 2015 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2015/1 
  
PRESIDENT    l·lm.          IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 ASSISTENTS                

                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTÍNEZ VICTOR 
    SECRETARI                   BOADELLA VERGES JULI 
    INTERVENTOR               FERNANDEZ VILLAVERDE JOSÉ MANUEL 

 
 
 
 

Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 
 



ORDRE DEL DIA 
 1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2014/11 Ordinària 16/12/2014 
 2.- Resolucions a donar compte 
 3.- Modificació dels Estatuts del Consorci del riu Besòs.  
 4.- Aprovació de les actes de delimitació del terme municipal 
 5.- Reglaments d’horta: Botafoc, Brunet i Boà. 
 6.- Aprovació de les tarifes del servei de taxi per l’any 2015. 
 7.- Modificació 1/2015 de la plantilla de personal al servei de l’Ajuntament. 
 8.- Refosa de llocs de treball de l’Ajuntament. 
 9.- Moció per demanar l’avançament de l’edat de jubilació dels agents de policia 
local. 
10.- Pla d’incentius fiscals i econòmics per a pal·liar els efectes del temporal de 
vent. 
11.- Moció de l’Altraveu per l’aprofitament de la biomassa forestal originada per les  
       ventades. 
12.- Assumptes Sobrevinguts 
13.- Precs i Preguntes 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.-  Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta de la sessió 
ordinària  de 16 de desembre de 2014  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DIVUITS    (18) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
En aquest punt de la sessió s’incorpora el regidor Sr. Pepe González,  (PSC) 
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 1356 de 12 de desembre al 1423 
de 30 de desembre de  2014; i 1 de 2 de gener al 81 de 23 de gener de 2015 .  
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 16 i 23 de desembre de 2014 i 13 i 20 de gener de 2015. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
3.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DLE RIU BESÒS 
El Consorci per a la Defensa de la Conca del riu Besòs compta amb uns Estatuts 
aprovats per la seva Junta General en data 29 de febrer de 1988, els quals han 
estat modificats i adaptats en successius acords. L’últim text refós dels Estatuts va 
ser aprovat per Junta General del 28 de febrer de 2012 i publicat al BOPB el 4 
d’abril de 2012. 
En el decurs del tràmit d’aprovació definitiva i entrada en vigor de la modificació 
dels Estatuts va ser dictada la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), la qual ha inclòs una nova Disposició 
Addicional Vint en la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú (LRJPAC), amb 
l’epígraf “Règim Jurídic dels Consorcis”, fixant nous paràmetres organitzatius per a 
aquest model organitzatiu. Per la seva banda, la Disposició Transitòria Sisena de la 
LRSAL estableix un règim transitori per a l'adaptació dels Estatuts, en establir que 
"els consorcis que ja estiguessin creats en el moment de l'entrada en vigor 
d'aquesta Llei han d'adaptar els seus Estatuts al que s'hi preveu el termini d'un any 
des de l'entrada en vigor d'aquesta Llei.  
D’altra banda la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector 
Públic i altres mesures de reforma administrativa introdueix novetats per als 
consorcis en matèria de separació dels seus membres i de liquidació dels mateixos, 



essent que també s’escau procedir formular una modificació estatutària per tal 
d’adaptar els estatuts vigents del Consorci. 
La Junta General del Consorci per a la Defensa de la Conca del riu Besòs en sessió 
ordinària celebrada el 10 de desembre de 2014, ha adoptat l’acord d’aprovació 
inicial de la modificació dels seus Estatuts, per tal d’adaptar-los tant a la Llei 
27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
Local com a la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector Públic 
i altres mesures de reforma administrativa. Igualment aprofitant l’avinentesa 
s’amplia l’àmbit d’actuació als municipis de la Tordera que ho sol·licitin, com ja han 
manifestat alguns. Es proposa canviar el nom actual pel de CONSORCI BESÒS 
TORDERA a partir de l’aprovació definitiva i entrada en vigor de la modificació. 
També s’actualitza el número de vots de la Diputació de Barcelona, que passa de 3 
a 9 degut a l’augment de població, de més de 500.000 habitants, respecte d’aquells 
municipis de la província no inclosos a l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
En relació amb els aspectes procedimentals cal tenir en compte que la modificació 
dels Estatuts dels Consorci, segons allò previst a l’article 322 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de 
juny, requereix l’acord del Consell Plenari, ratificat pels ens i les administracions 
que en formen part, acordada amb les mateixes finalitats que per a l’aprovació, de 
manera que els ens participants han de fer-ne una aprovació inicial i una altra de 
caràcter definitiu, posterior aquesta darrera al sotmetiment de l’expedient a 
informació pública pel període de 30 dies. 
Vist l’article 322 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, i els 
corresponents dels actuals Estatuts vigents. 
Vist l’informe de Secretaria. 
Es proposa al Ple l’adopció dels  següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Ratificar inicialment l’expedient de modificació dels Estatuts del 
Consorci per a la Defensa de la Conca del riu Besòs (en endavant, un cop aprovada 
la modificació d’Estatuts definitivament i en vigor, CONSORCI BESÒS TORDERA) 
aprovat en sessió de Junta General del dia 10 de desembre de 2014, per tal 
d’adaptar-los a allò que disposa la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL) i la Llei 15/2014, de 
16 de setembre, de racionalització del Sector Públic i altres mesures de reforma 
administrativa, d’acord amb el text que s’incorpora com a ANNEX al present acord, 
formant-ne part del mateix a tots els efectes legals. 
SEGON.-  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de trenta dies 
hàbils a efectes de presentació d’al·legacions i reclamacions, mitjançant la inserció 
d’un anunci al BOP de Barcelona, al DOGC i al tauler d’edictes de l’entitat. 
TERCER.-  Donar audiència  de forma simultània, als interessats i a les entitats 
que han exercit la iniciativa. 
QUART.- Considerar definitivament aprovat l’expedient de ratificació de la 
modificació dels Estatuts del Consorci per a la Defensa de la Conca del riu Besòs pel 
cas que durant el període d’informació pública no es presenti cap reclamació o 
suggeriment. 
CINQUÈ.- Formular encàrrec al Consorci per a la Defensa de la Conca del riu Besòs 
per tal que, actuant en nom i representació d’aquesta entitat, es procedeixi a la 
publicació dels corresponents anuncis d’aprovació inicial i definitiva, formuli el 
tràmit d’audiència als interessats, així com procedeixi a la publicació íntegra el text 
de la modificació dels Estatuts, definitivament aprovada en el Butlletí Oficial de la 
Província als efectes que preveu l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local. 
SISÈ.-  Donar trasllat del present acord al Consorci per a la Defensa de la Conca 
del riu Besòs, als efectes escaients. 
 
INTERVENCIONS 



El Sr. Aleix Canalis, PSC, defensa la proposta, i diu que portem a aquest plenari la 
ratificació de la modificació dels Estatuts del Consorci per la defensa del riu Besòs . 
Com vam fer en el darrer plenari, on vam aprovar les modificacions dels Consorcis 
de Turisme i de Residus del Vallès Occidental, la present modificació que afecta a 
diversos punts de l’articulat, es fa en vistes a adaptar el text a les prescripcions que 
determina   la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració Local (LRSAL). 
Així mateix, i aprofitant aquest canvi estatutari, el Consorci amplia el seu àmbit de 
treball ampliant-se també als municipis de la conca de la Tordera. Això fa que a 
partir d’ara el Consorci canviï el seu nom i passi a denominar-se “Consorci Besòs- 
Tordera”. 
Per poder tirar endavant amb aquesta modificació, i tal i com es recull en el l’article 
322 del Reglament d’obres, Activitats i serveis dels Ens Locals,  cal la ratificació 
dels mateixos per part dels plenaris dels municipis membres, i és per això que avui 
donem compliment a aquest tràmit preceptiu. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU      (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
4.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL 
Vist l’article 11 de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, text refós aprovat 
pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, segons el qual “el terme municipal és 
l’àmbit territorial a on l’ajuntament exerceix les seves competències”. Per tant el 
seu territori o terme municipal és un dels elements bàsics que caracteritzen els 
municipis, juntament amb la població i l'organització. El concepte de territori 
comporta l'existència d'uns límits que el defineixin i continguin i recollits en el mapa 
municipal d’acord amb el que es preveu en els articles 12.3 i 28 de la LMRLC.  Que 
d’acord amb l’article 28 apartat 1, de LMRLC, correspon al Govern de la Generalitat 
impulsar l’elaboració del mapa municipal sota la responsabilitat de la Comissió de 
delimitació territorial. 
Vist que Castellar del Vallès no tenia una limitació amb línies oficials, només hi 
havia l’existència d’unes actes de replanteig de l’any 1889, i que s’observà la 
progressiva degradació de les fites que delimiten els termes municipals de 
Terrassa, Sabadell, Matadepera, Sentmenat, Sant Llorenç Savall, i a més existien 
discrepàncies sobre la delimitació del terme en el cadastre i altres documents 
públics, per acord de l’Ajuntament en Ple de data 28 de gener de 2014, s’aprovà 
iniciar l'expedient de delimitació del terme municipal. Motivat també perquè es  
redacta un nou Pla d’Ordenació Urbanístic Municipal, que demana disposar d’uns 
límits oficials, que donin seguretat jurídica al document urbanístic. 
Vist que es constituí les comissions per a efectuar les operacions de delimitació a 
l’empara del que disposa  l'article 28 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel 
qual es “regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les 
entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya”. Que es 
portà a terme les operacions de delimitació assenyalades en l’article 30 d’aquest 
Decret, amb els ajuntaments de Terrassa, Sabadell, Matadepera, Sentmenat, Sant 
Llorenç Savall, i de les sessions mantingudes s’han aixecat les actes corresponents. 
Atès el que disposa l'article 31.3 d’aquest Decret 244/2007, l’acta de la 
corresponent delimitació, amb els documents complementaris, s’ha de sotmetre al 
ple per tal que n’acordi la seva aprovació amb el quòrum de majoria absoluta del 
nombre legal  dels seus membres.  
L’Ajuntament Ple  
ACORDA:  
PRIMER.- Aprovar les actes de delimitació del terme municipal, amb  els seus 
documents complementaris, subscrites amb els ajuntaments de Terrassa, Sabadell, 
Matadepera, Sentmenat i  Sant Llorenç Savall 



SEGON.- Notificar aquest acord als ajuntaments interessats i a la Direcció General 
de Governació del Departament de Governació i Relacions Institucionals, així com a 
l’Institut Cartogràfic de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis,  PSC, i expressa que en el ple del mes 
de gener de 2014 es va aprovar l’inici de l'expedient per a la delimitació del terme 
municipal de Castellar del Vallès. 
Després d’un any de treballs de la comissió municipal especialment creada per 
realitzar aquesta tasca,   formada per tècnics municipals i responsables polítics i on 
han participat representats dels municipis veïns i tècnics del Departament de 
Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat,  avui portem a la 
consideració d’aquest plenari l’aprovació de les actes de delimitació del terme 
municipal, amb  els seus documents complementaris, subscrites amb els 
ajuntaments de Terrassa, Sabadell, Matadepera, Sentmenat i  Sant Llorenç Savall. 
L’elaboració d’aquetes actes ha estat una tasca tècnica basada en la documentació 
històrica existent i que ha requerit un esforç i un rigor tècnic més que destacable 
per part dels tècnics municipals. És per això,  que vull expressar públicament, en 
nom de l’equip de govern, la nostra felicitació a en Jaume Àvalos i la Marina 
Muntada per la seva labor i bona predisposició en tot aquest procés.  
A partir de l’aprovació definitiva de la delimitació del terme municipal per part de la 
Generalitat, Castellar disposarà d’un document legal que ha de permetre gestionar 
amb una total seguretat jurídica qualsevol aspecte urbanístic inclosa la redacció del 
nou POUM que s’està redactant en l’actualitat. 
Per CiU intervé el Sr. Lluís Bacardit,  per dir que la comissió tècnic /política dels 
municipis afectats, sota la supervisió del Departament de Territori, ha fet els 
treballs agafant com a punt de partida unes actes de replanteig del 1889, algun 
document públic del 1918 i les fites existents.  
Dels treballs fets i de les informacions que ens han fet a mans se’n desprèn que, 
amb la part del terme que termeneja amb Sabadell i Terrassa, no hi han hagut 
discrepàncies més enllà de si el terme passa pel mig d’un torrent i aquests al llarg 
dels anys ha pogut variar una mica el seu traçat. Amb Sentmenat hi ha hagut més 
problemàtica i discussió amb algunes fites i delimitació  en els terrenys que ocupa 
la central eléctrica. Finalment , però, s’ha resolt i en aquest cas favorablement al 
traçat del terme que defensava Castellar. 
Amb Sant Llorenç i Matadepera també s’han mantingut algunes discrepàncies. Som 
sabedors de castellarencs molt  coneixedors de la topografia local i posseïdors de 
cartografia del segle XIX,  que han fet aportacions a aquest estudi per aportar llum 
i, també, en el sentit de reclamar tornar els termes dibuixats en aquests mapes. 
Des de l’equip que ha treballat en aquest projecte se’ns ha manifestat que en el cas 
de Sant Llorenç, la manca d’alguna fita fa gairebé impossible saber quina era la 
línia de terme i s’ha optat per mantenir la que es pot deduir de les fites de finca 
existents. En el cas de Matadepera hi ha un acta municipal de l’any 1918 en que es 
cedeix el terreny en qüestió i, des de Territori, es manifesta que si no hi ha cap 
defecte de forma, en aquesta acta, és totalment vàlida i per tant res a reclamar. 
Aquesta  és per tant la situació i donat que, malgrat les discrepàncies que hi ha 
hagut, finalment s’han signat les actes per part de tots els municipis afectats i 
compten amb el vist i plau de Territori el nostre vot serà favorable.  
Segur que a partir d’ara, i en el futur,  ja no es podran donar aquestes 
discrepàncies donat els mitjans tècnics de que es disposa i al registre cartogràfic 
que s’ha fet enguany. 
Per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà,  diu que el vot del seu grup serà en contra, 
bàsicament per dos motius, un ja ha estat exposat en la manifestació de vot del 
grup de convergència i altre     
Repassant la hemeroteca i els acords del ple de gener on es va iniciar tot aquest 
procés, el regidor de CiU Sr. Sampere, en la seva intervenció recordava que es va 
sol·licitar que s’informés amb antelació als grup municipals de les diferents 



reunions, visites sobre el terreny, reunions amb tècnics, que es vagin realitzant per 
tal de poder participar en les mateixes. Aquest va ser el compromís,  i que va ser 
acceptat per  l’equip de govern, que sens avisaria per les reunions i sens faria 
partícips d’aquest procés, cosa que fins a dia d’avui no s’ha complert, no sens ha 
avisat per cap reunió. En segon lloc dir que com que no sens ha deixat participar en 
el procés ens hem trobat amb actes firmades que delimiten el terme municipal amb 
uns criteris, en alguns casos que no compartim. 
En el cas de Matadepera tenim un tros de terme municipal que és una línia recta, 
que delimita el nostre terme municipal, que passa pel mig de tot arreu sense cap 
criteri orogràfic, ni topogràfic, ni històric, és una línia recta, entenem que és un 
error històric, i aprofitant que es revisa el límit territorial s’hagués pogut esmenar, 
però no s’ha fet, desconeixem els criteris pel que no s’ha fet perquè no hi ha hagut 
cap reunió que ens informi al respecte. Per tots aquets motius votarem en contra, 
per un defecte de forma i perquè creiem que no hi ha arguments suficients com 
perquè el terme municipal no es limiti correctament, amb els mitjans i tècniques 
que hi ha actualment, sobretot esmenant uns actes que daten de mes d’un segle 
d’història, i un terme municipal que abans era una línia recta ara no ho pot ser, 
seria més lògic que seguis alguna cota de terreny, algun traçat, un torrent, algun 
camí, que és el que fa tot el terme municipal i som ben be 40 hectàrees amb una 
recta bastant llarga que queda totalment indefinida perquè no sabem quins han 
estat els motius per fer-ho així. 
El Sr. Antonio Carpio,  PP, intervé manifestant el vot a favor del seu grup, però 
val a dir que en cap moment hem tingut cap mena d’informació del  procés que 
s’ha portat a terme, per tant convido que la propera vegada que es faci un estudi 
d’aquest tipus s’informi a la resta de grup municipals. 
S’obre un torn replica amb el Sr. Aleix Canalís,  PSC, dient que és cert que en el 
ple del gener passat em vaig comprometre a convocar als grups municipals cada 
vegada que es fer una sortida a camp o reunió de treball específica, però també 
com he dit en un inici ha estat un treball imminentment tècnic, els dos regidors i 
l’Alcalde, que formen part d’aquesta comissió per part de l’equip de govern no hem 
anat sobre el terreny a buscar cap fita, i és per aquest motiu que no hem convocat 
a cap regidor.  
En relació a la discrepància  sobre la línia recta que ha mencionat el regidor de 
l’Altraveu, que limita amb el terme de Matadepera, dir que desprès de fer les 
consultes pertinents i recavar informació tècnica no s’han trobat arguments per 
reclamar aquest terreny que potser en un temps preterit havia sigut de Castellar. 
També per l’Altraveu intervé el Sr. Marc Serrà, per dir que les lleis és poden 
canviar, si en l’any 1918 es va firmar un acte, però en el 2014 aquest acte es pot 
modificar, canviar i replantejar, però veiem que hi manca de voluntat, com he dit 
abans el nostre vot serà en contra. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU      (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
5.- REGLAMENTS D’HORTA: BOTAFOC, BRUNET I BOÀ 
Vist que l'Ajuntament de Castellar del Vallès  impulsà el pati interior de Cal Botafoc 
com un espai dedicat a la jardineria i a l'agricultura ecològica amb finalitats d’oci i 
divulgatives, amb aquesta finalitat aprovà, pel Ple de 26 de febrer de 2008, un  
reglament l’objecte del qual era regular l’accés, les condicions d’utilització i 
l’extinció del dret a utilitzar el conreu d’horta i jardí de titularitat pública creats a 
Cal Botafoc, al municipi de Castellar del Vallès. 
Vist que la modificació ve motivada per a l’adequació de la gestió als usos actuals, 
recollint l’experiència observada durant aquest temps de funcionament. 
ATÈS el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat 



per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel 
que respecte l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació del Reglament d’utilització de l’espai 
d’horta i jardí de Cal Botafoc, segons la redacció en annex. 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic durant un període mínim de trenta dies 
hàbils, a comptar de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la 
Província, i tauler d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats 
pugui examinar l’expedient i/o presentar reclamacions o suggeriments. En el cas 
que no es presentes cap al·legació o reclamació l’acord inicial adoptat per 
l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els efectes. 
 
5.1.- - REGLAMENTS D’HORTA: BRUNET I BOÀ 
Vist que l'Ajuntament de Castellar del Vallès realitzà el 2006, un procés de 
reordenació de l’horta existent en terrenys adjacents a les pistes de tennis 
municipals de  i que son de propietat municipal, en aquest sentit la junta de Govern 
de 30 de juny de 2006, aprovà unes primeres condicions, si bé provisionalment, per 
accedir al conreu de l’horta del Brunet. 
Vist que és convenient aprofundir en la regulació de l’accés, les condicions de 
utilització de l’horta, i regular l’extinció d’aquest drets, adequant els usos a les 
practiques recollides durant aquest temps i incorporant, a més dels terrenys del 
Brunet, els situats en terrenys municipals de la zona del Boà, per la qual cosa és 
convenient dotar-nos d’un reglament que contempli les normes d’aplicació en els 
dos àmbits.  
Atès el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat 
per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel 
que respecte l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments. 
L’Ajuntament  Ple 
ACORDA: 
RIMER.- Aprovar inicialment el Reglament d’utilització de l’espai d’horta del Brunet 
i del Boà, segons la redacció en annex. 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic durant un període mínim de trenta dies 
hàbils, a comptar de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la 
Província, i tauler d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats 
pugui examinar l’expedient i/o presentar reclamacions o suggeriments. En el cas 
que no es presentes cap al·legació o reclamació l’acord inicial adoptat per 
l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els efectes. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC, dient que portem a la consideració 
del Ple les modificacions dels reglaments dels espais d’horta municipal del Jardins 
del Botafoc, del Brunet i del Boà. 
En el cas del Botafoc, el les modificacions principals van en la línia de simplificar el 
procés d’adjudicació de les parcel·les als nous usuaris, ja que el sistema vigent des 
del febrer de 2008, s’ha demostrat poc àgil.  
Pel què fa a la nova reglamentació que ha de regulà l’espai d’horta del Brunet i el 
Boà, la principal novetat és l’ incorporació de la zona del Boà, que fins ara no 
gaudia de cap reglament específic, i la nova regulació en matèria de condicionants 
que ha de complir les persones que vulguin optar a l’adjudicació d’un hort i les 
condicions d’ús dels mateixos. Així mateix i a instancies del grup municipal de 
l’Altraveu, s’han introduït esmenes en el sentit d’introduir, progressivament, criteris 
d’agricultura ecològica en aquests dos espais.  
Cal remarcar, que els dos reglaments han estat consensuats amb els hortolans de 
les tres zones d’horta, i han de permetre una gestió d’aquests espais més ordenada 
i eficient. 



Per acabar i a títol informatiu, recordar que en l’actualitat Castellar disposa gràcies 
a aquetes tres zones d’horta pública, de més de 23.000 metres quadrats d’horta 
pública que es tradueixen en un total de 62 dues parcel·les. 
Per CiU intervé el Sr. Lluís Bacardit,  i diu que un cop vist el reglament  
constatem que a la zona d’horta i jardí del Botafoc la modificació més visible és que 
les adjudicacions de parcel·les es donaran per rigorós ordre de llista  d‘espera, 
també que el pagament s’haurà de fer a l’Associació directament en lloc de a 
l’Ajuntament o que, on deia que es donaria formació als nous hortolans, diu que 
se’ls facilitarà documentació técnica 
Pel que fa a la zona del Brunet tenim en primer lloc que  s’ha afegit al reglament la 
zona del Boà, que a banda d’horta inclou el conreu de cereals.  
Cal destacar, com en el cas del Botafoc, l’adjudicació per rigorós ordre de llista 
d’espera.  Posem relleu en el fet que en aquest reglament si contempla el dret de 
l’Ajuntament  d’atorgar algunes parcel·les amb projecte compartit amb la regidoria 
de Benestar i Salud.  
Fem l’observació que caldria puntualitzar  més  “algunes” ja que aquest terme és 
molt ambigu. 
Igualment hem vist canvis com el fet de no poder deixar l’hort sense treballar més 
de tres mesos, abans eren sis, o d’utilització de les canyes, entre altres.  
Com a conclusió hem extret que s’han produït modificacions per adequar la 
reglamentació, fer puntualitzacions i esclarir punts que quedaven més oberts en els 
reglaments anteriors, fent esment que el canvi més substancial és el d’adjudicació. 
Tots aquest canvis s’han consensuat i compten amb l’aprovació des hortolans. 
També s’ha  de tenir en compte que durant els propers 30 dies d’exposició pública 
es podran presentar reclamacions o suggeriments . El nostre serà favorable. 
El Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu, manifesta el vot favorable del seu grup i 
pregunta si queda contemplat en el reglament que a la zona d’horta del Boà i 
Brunet s’hi pugui demanar l’agricultura ecològica.       
Contesta el  Sr. Aleix Canalis,  PSC, tot contestant la pregunta de l’Altraveu que 
s’ha introduït una esmena en el reglament del Boà i Brunet en el qual es diu que a 
les condicions i a la tipologia de l’agricultura que s’ha de practicar per part de les 
noves persones que hi entrin  es remeten a les condicions d’horticultura i 
agricultura que han de seguir les persones que estan al Botafoc, per tant equiparem 
pels nous usuaris la tipologia de conreu a fer i amb les tècniques a practicar que es 
fan al Botafoc, i així paulatinament es vagi transformant aquestes zona d’horta  
pública amb unes zones on es proti una agricultura mes respectuosa amb el medi 
ambient.   
Per altra banda i en resposta a la pregunta del grup municipal de CiU, dir que 
sempre intentem fer una reserva d’espais per col·lectius vulnerables derivats de 
Benestar Social o persones que per la seva situació requereixen d’un espai pel seu 
desenvolupament, tenim diverses entitats que en un moment o altra han estat 
treballant en els horts del  Botafoc i una mica la idea era poder continuar amb 
aquesta línia, no fer una adjudicació dels espais, sinó reservar-nos alguns espais 
per ser ocupats. 
Intervé el Sr. Lluís Bacardit , per CiU, per dir que es correcte que alguna parcel·la 
estigui disponible però vigilant i mesurant-ho que això no doni la sensació 
d’abandó. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
6.- APROVACIÓ DE LES TARIFES DEL SERVEI DE TAXI PER L’ANY 2015. 
Vista la sol·licitud del 12 de desembre de 2014, registre núm. 12078, presentada 
per l’Associació Ràdio Taxi Castellar, que proposa mantenir les tarifes urbanes 
actuals i adaptar les tarifes aplicables als serveis interurbans del taxi a les 
aprovades per la Generalitat de Catalunya. 
ATÈS l’establiment de les tarifes que s’apliquen actualment, fonamentat en un 
estudi econòmic elaborat pel sindicat del Taxi de Catalunya i aprovades per la 
Comissió de preus de Catalunya el 2009. 



ATÈS que el present expedient contempla l’establiment d’un quadre de tarifes 
interurbanes de manera coordinada amb les tarifes urbanes, que dóna compliment 
a l’Ordre EMO/364/2014 de 16 de desembre, per la qual s’estableixen les tarifes 
aplicables als serveis interurbans de taxi, publicada al DOGC núm. 6775 del 22 de 
desembre de 2014. 
ATÈS, que d’acord amb el previst a la Llei del taxi, Llei 19/2003, aprovada pel 
Parlament de Catalunya en data 4 de juliol de 2003, la determinació de les tarifes 
d’aplicació dels servei urbans de taxa ha d’ajustar-se a la normativa vigent en 
matèria de preus. 
ATÈS que, respecte a la implantació o modificació de tarifes dels serveis de 
competència local subjectes a autorització  prèvia, el Decret 149/1988, de 28 
d’abril, del Departament de Comerç, Consum i Turisme, sobre el règim 
procedimental dels preus autoritzats i comunicats, preveu que el Ple emeti informe 
motivat sobre la proposta, d’acord amb la documentació presentada, que haurà de 
ser traslladat amb tot l’expedient a la Comissió de Preus de Catalunya. 
Vist l’informe tècnic al respecte. 
ATÈS que el present expedient contempla mantenir les tarifes, en quan als serveis 
urbans, determinades en base a l’estudi acompanyat en el darrer expedient de 
modificació de tarifes, informat favorablement per aquest Ajuntament Ple, en sessió 
del dia 3 de març de 2009, i aprovades per la comissió de Preus de la Generalitat 
en sessió del dia 21 d’abril següent. Respecte als serveis interurbans són d’aplciació 
les tarifes establertes per l’Ordre TES364/2014. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
Primer.- Informar favorablement  la proposta d’aprovació de tarifes del servei 
d’autotaxi a Castellar del Vallès per a l’any 2015, formulada per l’Associació Ràdio 
Taxi Castellar i que es relaciona a continuació. 
- Aprovar la proposta de mantenir les tarifes del servei de taxi de Castellar del 

Vallès, aprovades al 2009 per als serveis urbans, els quadres de preus 
corresponents dels quals s’annexen a continuació. 

- Aplicar les tarifes dels serveis interurbans de taxi establertes a l’article 1 de 
l’ordre EMO/364/2014 de 16 de desembre, els quadres de preus corresponents 
dels quals s’annexen a continuació. 

- Donar compliment a l’article 4 de l’ordre EMO/364/2014 de 16 de desembre, 
que estableix que els vehicles afectats per aquesta ordre han d’anar proveïts 
d’un imprès, segons el model annex a la disposició, on s’exposin en un lloc 
visible a l’interior del vehicle les tarifes aprovades. 

 
TARIFES URBANES 
Tarifa 1: feiners de 20 a 8 hores, dissabtes, diumenges i festius 
Baixada de bandera                  2,75 € 
Km recorregut        1,10 € 
Hora d’espera        18,38 € 
Mínim percepció                 6,60 € 
 
Tarifa 2: feiners de 8 a 20 hores 
Baixada de bandera  2,50 € 
Km recorregut  1,04 € 
Hora d’ espera        17,54 € 
Mínim percepció          6,00 € 
 
Suplements : 
Ràdio Taxi   2,15 € 
Equipatge   1,34 € 
Animals domèstics  1,56 € 
 



TARIFES INTERURBANES 
Tarifa 3. Serveis que es desenvolupin els dilluns, dimarts, dimecres, dijous 
i divendres laborables en el període comprès entre les 8 i les 20 hores 
Preu per quilòmetre recorregut o fracció:    0,68 euros. 
Preu per hora d’espera:    18,69 euros. 
Preu per fracció cada 15 minuts:     4,67 euros. 
Mínim de percepció:       6,05 euros. 
 
Tarifa 4. Serveis que es desenvolupin en dissabtes i festius, i els dilluns, 
dimarts, dimecres, dijous i divendres laborables en el període comprès 
entre les 20 i les 8 hores 
Preu per quilòmetre recorregut o fracció:    0,75 euros. 
Preu per hora d’espera:    20,68 euros. 
Preu per fracció cada 15 minuts:     5,17 euros. 
Mínim de percepció:       6,70 euros. 
 
Els mínims de percepció no són acumulables a recorreguts als quals s’hagi aplicat la 
tarifa ordinària per quilòmetre recorregut. 
S’aplicarà un suplement de 3,10 euros en els serveis que comportin l’entrada o la 
sortida d’un aeroport. 
S’aplicarà un suplement de 3,10 euros en els serveis que comportin el transport 
de més de quatre passatgers amb vehicles de fins a nou places de capacitat inclòs 
el conductor (incloent-hi tots els passatgers). 
S’aplicarà el suplement establert a l’àmbit urbà respectiu en concepte d’avís 
telefònic o mitjançant radioemissora. 
 
SEGON.- Proposar a  la Comissió de Preus de Catalunya que autoritzi el quadre de 
tarifes establert pel 2015. 
TERCER.- Transmetre l’expedient complert juntament amb aquest acord a la 
Comissió de Preus de Catalunya perquè dicti resolució. 
QUART.- Notificar aquest acord als interessats. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Pepe González, PSC;  explica que es porta a aprovació les tarifes aplicades 
al servei de taxi de Castellar per l’any 2015. Les tarifes urbanes son a sol·licitud de 
l’Associació de radio taxi de Castellar i no han variat de les aprovades l‘any 2009, 
és a dir ja fa sis anys que d’una forma reiterada es mantenen les tarifes urbanes a 
Castellar.  
Les tarifes interurbanes que aprova la Comissió de Preus de Catalunya pràcticament 
suposa mantenir-les igual, només hi ha una petita modificació en la tarifa dels dies 
laborables. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
  
7.- MODIFICACIÓ 1/2015 DE LA PLANTILLA DE PERSONAL AL SERVEI DE 
L’AJUNTAMENT 
ATESA la plantilla del personal al servei de l’ajuntament aprovada per acord del Ple 
en sessió de 16 de desembre de 2014 
ATÈS que l’article 27.1 del Reglament del personal al servei de les entitats locals, 
aprovat per Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa que la plantilla pot ser 
modificada amb posterioritat a l’aprovació del pressupost durant l’any de la seva 
vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per l’ampliació, supressió o 
millora dels existents que no admetin demora per a l’exercici següent, com també 
si respon a criteris d’organització administrativa interna. 
ATÈS que l’article 126.23 del text refós de les disposicions legals vigents en matèria 
de règim local, aprovat per Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, estableix 
que la modificació de les plantilles durant la vigència del pressupost requerirà el 
compliment dels tràmits establerts per a la seva modificació. 



VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 52.2.j) del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació 1/2015 de la plantilla del personal al 
servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL FUNCIONARI 
1.1. Amortització de places 
Denominació de la plaça: Tècnic/a auxiliar 
Escala: Administració especial 
Subescala: Tècnica 
Classe: Tècnics/ques auxiliars 
Subgrup: C1 
Núm. de places que s’amortitzen: 1 
 
2. PERSONAL LABORAL 
2.1. Creació de places 
Denominació de la plaça: Tècnic/a auxiliar 
Classe: Tècnics/ques especialistes 
Subgrup: C1 
Núm. de places que es creen: 1 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública durant un termini de quinze dies 
comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovat l’acord en e cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar la modificació de la 
plantilla en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, entrant en vigor una vegada publicada. 
QUART.- Trametre una còpia de la modificació de la plantilla definitivament 
aprovada a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Soraya Rodríguez,  PSC, diu que d’acord amb l’establert al capítol II del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, mitjançant el qual s’aprova el Reglament del 
personal al servei de les entitats locals, i en concret, en l’establert en matèria de 
modificació de plantilla, es procedeix a la modificació de la Plantilla de l’Ajuntament 
per l’any 2015 aprovada per acord de Ple de l’Ajuntament el passat mes de 
desembre.  
Així doncs, d’acord amb l’article 27 i següents del mencionat decret, es procedeix a 
la modificació de la Plantilla, tant del personal funcionari com del personal laboral 
de l’Ajuntament, en els termes que a continuació s’exposen. 
En relació al personal funcionari, s’amortitza una plaça de tècnic auxiliar d’escala 
administració especial i grup C1. En la mateixa línea, i en relació al personal 
laboral, es crea una plaça de tècnic auxiliar d’escala administració especial i grup 
C1. 
Per CiU el Sr. Josep Carreras,  i diu que en aquest punt farem algunes 
consideracions: 
Hem rebut les explicacions oportunes del regidor Òscar Lomas en la reunió 
celebrada el passat 19 de gener. També hem escoltat les conclusions que el mateix 
regidor va presentar a la Comissió Informativa del passat dimarts 20 de gener.  



Hem llegit amb atenció el Informe d’Intervenció del passat 15 de gener on 
l’Interventor planteja la idoneïtat d’aquesta modificació que respon a causes 
organitzatives. 
Hem pogut saber que hi ha bona disposició de les dues persones implicades en 
aquests canvis que avui es porten a aprovació. 
Que en el Ple del passat 16 de desembre, conjuntament amb el pressupost, va ser 
aprovada definitivament la plantilla del personal al servei de l’Ajuntament per a 
2015, i el nostre vot va ser favorable.  
Doncs, per tot lo exposat, el nostre vot sobre la modificació de la plantilla 1/2015 
serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- REFOSA DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT 
ATESA la relació de llocs de treball del personal al servei de l’ajuntament  aprovada 
per acord del Ple en sessió de 29 d’octubre de 2013 
ATÈS que amb motiu de l’aprovació de la plantilla per a 2015 s’han produït les 
variacions següents que han de tenir la seva correlació a la relació de llocs de 
treball: 
- Amortització d’una plaça de tècnic/a superior d’administració especial, personal 
funcionari, que, un cop finalitzats els subsegüents processos de provisió de llocs de 
treball, produeix l’amortització d’un lloc de treball d’arquitecte/a tècnic/a. 
- Amortització d’una plaça de tècnic/a de grau mitjà d’administració especial, 
personal funcionari, que produeix l’amortització d’un lloc de treball de tècnic/a 
mitjà/ana de Protecció Civil. 
- Amortització d’una plaça d’agent/a d’administració especial, classe Policia Local, 
personal funcionari, que produeix l’amortització d’un lloc d’agent/a. 
- Amortització d’una plaça d’oficial/a de 1ª, personal laboral, que produeix 
l’amortització d’un lloc d’oficial/a de 1ª 
- Creació d’una plaça de tècnic/a de grau mitjà d’administració especial, que 
produeix la creació d’un lloc de treball de tècnic/a mitjà/ana d’Ocupació. 
- Creació d’una plaça de tècnic/a auxiliar d’administració especial, que produeix la 
creació d’un lloc de treball de tècnic/a auxiliar de Salut Pública. 
ATÈS que amb motiu de la tramitació de la modificació 1/2015 de la plantilla del 
personal al servei de l’ajuntament es produeix la transformació en plaça a cobrir 
per personal laboral d’una plaça de tècnic/a auxiliar d’administració especial 
anteriorment inclosa a la plantilla de personal funcionari, que produeix la 
transformació en lloc a proveir per personal laboral del lloc de responsable de 
Compres. 
ATESA la necessitat d’aprovar una refosa de la relació de llocs de treball per a 
recollir tant les variacions derivades de l’aprovació de la plantilla per a 2015 com de 
la tramitació de l’expedient de modificació 1/2015 de la plantilla. 
ATÈS que la creació, modificació, refosa i supressió de llocs de treball es realitza a 
través de les relacions de llocs de treball (o l’instrument organitzatiu similar, en els 
termes regulats a l’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de 
l’empleat públic), de conformitat amb el que es preveu a l’article 32.1 de la refosa 
en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en 
matèria de funció pública, aprovada pel Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre. 
VIST l’informe de la cap d’unitat de Recursos Humans. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 52.2.j) del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar la refosa de la relació de llocs de treball del personal funcionari, 
laboral i eventual al servei de l’ajuntament i les fitxes descriptives de cada lloc de 
treball, que figuren a l’expedient. 



SEGON.- Publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya 
TERCER.- Trametre una còpia a l’Administració de l’Estat i al Departament de 
Governació i Relacions Institucionals. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta la Sra. Soraya Rodríguez,PSC, dient que en la relació de 
llocs de treball del  personal de l’ajuntament es va aprovar en el ple d’octubre 
2013, d’acord amb la plantilla aprovada per l’exercici 2014. Així doncs, i una 
vegada aprovada la plantilla per l’exercici 2015 i la seva modificació posterior, 
procedim a aprovar la present refosa de la relació llocs de treball perquè la plantilla 
actual tingui la seva corresponent correlació a la mateixa.    
Així doncs, la refosa de la RLT que avui portem a aprovació contempla les següents 
modificacions de plantilla: 

- Transformació en plaça a cobrir per personal laboral d’una plaça de tècnic/a 
auxiliar d’administració especial anteriorment inclosa a la plantilla de 
personal funcionari, que produeix la transformació en lloc a proveir per 
personal laboral del lloc de responsable de Compres. 

- Amortització d’una plaça de tècnic/a superior d’administració especial, 
personal funcionari, que, un cop finalitzats els subsegüents processos de 
provisió de llocs de treball, produeix l’amortització d’un lloc de treball 
d’arquitecte/a tècnic/a. 

- Amortització d’una plaça de tècnic/a de grau mitjà d’administració especial, 
personal funcionari, que produeix l’amortització d’un lloc de treball de 
tècnic/a mitjà/ana de Protecció Civil. 

- Amortització d’una plaça d’agent/a d’administració especial, classe Policia 
Local, personal funcionari, que produeix l’amortització d’un lloc d’agent/a. 

- Amortització d’una plaça d’oficial/a de 1ª, personal laboral, que produeix 
l’amortització d’un lloc d’oficial/a de 1ª 

- Creació d’una plaça de tècnic/a de grau mitjà d’administració especial, que 
produeix la creació d’un lloc de treball de tècnic/a mitjà/ana d’Ocupació. 

- Creació d’una plaça de tècnic/a auxiliar d’administració especial, que 
produeix la creació d’un lloc de treball de tècnic/a auxiliar de Salut Pública. 

Continua per CiU el Sr. Josep Carreras,  i diu que l’aprovació dels llocs de treball 
per a 2015 no es va fer en el Ple del passat mes d’octubre perquè hi havia en 
marxa varis canvis que la regidora ha comentat. Per tant, teníem vigent l’aprovació 
feta en el Ple del 29 d’octubre de 2013. 
En aquesta proposta que es porta a aprovació també s’inclou el canvi comentat a 
l’anterior punt sobre la modificació de la plantilla.  
En la darrera aprovació de llocs de treball del 29 d’octubre de 2013 (Pressupost 
2014) ens varem abstenir. Però, donat que el nostre grup s’ha posicionat a favor 
del Pressupost i Plantilla 2015, també votarem favorablement la refosa de llocs de 
treball que es porta a aprovació. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
9.- MOCIÓ PER DEMANAR L’AVANÇAMENT DE L’EDAT DE JUBILACIÓ DELS 
AGENTS  DE POLICIA LOCAL 
Dins de la Plataforma Nacional per l’avançament de l’edat per la jubilació de les 
policies locals i autonòmiques us donem trasllat dels següents motius: 
Els Pressupostos Generals de l’Estat per al 2010, van modificar la llei 40/2007, de 4 
de desembre, de mesures en l’àmbit de la Seguretat Social en relació amb 
l’aplicació de coeficients reductors a l’edat de jubilació per al cos de la policia 
autonòmica Ertzaintza. 
La modificació legislativa admetia el reconeixement de la professió de policia com a 
col·lectiu  especialment vulnerable, per ajustar la seva vida laboral a la situació 
real, situació recollida en la Llei de Seguretat Social que en el seu article 161.1 



protegeix les professions d’una "natura especialment dolorosa, tòxica, perillosa i 
insalubre" on es registren "taxes altes de morbiditat o mortalitat".  
L’establiment dels coeficients implica i requereix la prèvia realització d’estudis sobre 
sinistralitat en el sector, arduousness, temerària i toxicitat de les condicions de 
treball, el seu impacte en els processos d’incapacitat laboral que genera en els 
treballadors i els requeriments físics per al desenvolupament d’aquesta activitat. 
En relació amb el col·lectiu policia local i autonòmica, en estudis realitzats per 
diversos organismes, és clar que hi ha signes de perill i arduousness en el 
desenvolupament de la seva activitat  psicofísica i que compleix els requisits 
necessaris perquè la seva vida laboral no superi una certa edat, imcompatible amb 
la naturalesa excepcionalment dolorosa tòxica, perillosa o insalubre. Que la 
professió de policia és una professió de risc ja no està en qüestió; normativa, 
estudis i experiència en el desenvolupament de la professió, especialment en les 
grans ciutats així ho demostren. 
L’existència de la jubilació en altres cossos de seguretat de l’estat, així com la 
inclusió de la policia autonòmica Ertzaintza, ratifiquen  la necessitat de regulació i 
no discriminació per analogia de la resta de policies: a igual cobertura, risc iguals. 
Un agent de policia amb l’edat avançada és un risc per a la seva pròpia seguretat 
en el treball i per a una protecció eficaç dels ciutadans i ciutadanes; la seguretat és 
un dret de la Ciutadania. 
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Instar el Secretari d’Estat de la Seguretat Social, la Direcció General de la 
Planificació del Territori de la Seguretat Social i la FMC, ACM i FEMP, que proposin  
al Congrés dels Diputats la modificació legislativa de la Seguretat Social que 
permeten l’avançament de l’edat de jubilació de la policia local, mitjançant 
l’aprovació de la següents mesures: 
1.- Aplicació dels coeficients reductors en la edat de jubilació dels membres dels 
cossos de Policia Local, amb les mateixes condicions que es contemplen  en la 
disposició addicional quadragèsima  cinquena,  del Reial Decret Legislatiu 1/994 pel 
qual s’aprova el text de la Llei General Seguretat Social introduïdes per la Llei 
40/2007 7 de desembre, mesures en el camp de la Seguretat Social. 
2.-  Sol·licitar al Govern de l’estat, el reconeixement de la professió policial com de 
risc,  i com a resultat, s’elabori un catàleg de malalties professionals amb l’objectiu 
de protegir la salut i posar fi a la injustícia d’una edat de jubilació que no pren en 
compte la sinistralitat en el sector, la penositat, la perillositat, i la toxicitat de les 
condicions de treball, així com l’impacta en els processos d’incapacitat laboral que 
genera i els requisits per al desenvolupament de la policia. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta la Sra. Soraya Rodríguez,PSC, i procedeix a fer-ne lectura. 
Intervé per CiU la Sra. Bea Garcia dient que creiem que les persones que hagin 
cotitzat tots els anys que la llei considera pertinents per tal  de poder cobrar la 
jubilació, haurien de poder jubilar-se  voluntàriament tinguin la edat que tinguin, no 
exclourem a la policia local  d’aquesta contemplació, per tant el nostre vot serà 
favorable. 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu manifesta que des de l’Altraveu estem 
totalment d’acord  amb la millora de les condicions de treball dels treballadors, en 
el cas que es porta avui a ple per petició d’una plataforma nacional  de policies 
locals i autonòmics s’insta a demanar a la seguretat social que proposi al congres 
dels diputats un avançament de l’edat de jubilació de la feina de policia local. Els 
motius pels quals es basa aquesta demanda son uns estudis realitzats per diversos 
organismes, on és clar que hi ha signes de perill i  ardousness en el que el 
desenvolupament de la seva activitat psico-fisica i que compleix els requisits 
necessaris perquè la seva vida laboral no superi una certa edat incompatible amb la 
naturalesa, excepcionalment dolorosa, tòxica perillosa o insalubre. També es basa 
en l’existència de la jubilació en altres cossos de seguretat de l’estat, així com la 



inclusió de la policia autonòmica Ertzaintza, ratifiquen la necessitat de regulació i no 
discriminació per analogia de la resta de policies. Aquests arguments d’entrada 
semblen justos per poder votar a favor d’aquesta demanda  que ens fa una 
plataforma de policies, perquè insti a les corts per aconseguir aquest canvi en l’edat 
de jubilació. 
Tot treballador està en el dret de reivindicar el que creu que es just. Els 
representants públics dels ciutadans ja siguin estatals, nacionals o locals també 
tenim la obligació de vetllar per les condicions laborals dels treballadors ja siguin 
treballadors públics o no, ja siguin treballadors que tenen sindicats potents al 
darrera o els que no en tenen, i basant-nos en una part de l’argumentació que ens 
fa aquesta plataforma de policies, que és en la necessitat de regulació i no 
discriminació per analogia  de la resta de policies, entenem que aquesta necessitat 
de no discriminació entesa des dels representants públics no només ha de ser amb 
la resta de policies sinó  també amb la resta de treballadors de la societat. I es fent 
aquest exercici responsable com a representants públics és quan sens generen els 
dubtes de si la feina de policia local o autonòmic comparant-ho amb moltes altres 
feines hauria de tenir aquest tracte de discriminació envers d’una part dels 
treballadors que poden tenir feines iguals o més dures que la policia local. 
En aquest sentit des de l’Altraveu entenem que aquesta petició s’hauria de fer per 
totes aquelles feines que son susceptibles de tenir aquesta reducció en l’edat de 
jubilació, per tant el nostre vot serà l’abstenció, perquè tot i que creiem que les 
demandes de la policia son justes també creiem que com a responsables públics no 
podem demanar només els drets d’una part de la població a la que representem, 
perquè això ja no seria just al crear una discriminació. 
Pel PP  el Sr. Victor Martos, intervé dient que aquesta és una moció que està 
presentant en molts municipis de tot l’estat espanyol, i la nostra opinió al respecte 
és que la professió policial es quina sigui la seva dependència orgànica, és una 
professió de risc i ja no es discuteix. La legislació, els estudis realitzats, 
l'experiència en el desenvolupament de la professió en grans ciutats avalen 
l’avançar l'edat de jubilació. Dels estudis duts a terme pels diferents organismes, es 
desprèn que hi ha indicis de perillositat i penositat en el desenvolupament de la 
seva activitat i que els requeriments psicofísiques que s'exigeixen per al seu ingrés 
en el col·lectiu i el desenvolupament de la seva vida laboral no es poden fer a partir 
d'unes determinades edats, complint-se aquesta manera els requeriments exigits 
en la legislació per a la reducció de l'edat d’accés a la jubilació. 
La defensa d'un col·lectiu com la nostra policia local està per sobre de qualsevol 
interès partidista i el reconeixement que la seva professió es mereix de ser igual 
que el mateix dret que tenen les forces i cossos de seguretat de l'estat. Aquesta és 
una qüestió de justícia que també tinguin el mateix dret de l'aplicació de coeficients 
reductors alhora de la seva edat de jubilació, com tenen la resta de forces i cossos 
de seguretat, els policies locals no s'encarreguen només d'ordenar el trànsit sinó 
que realitzen una gran tasca de seguretat. 
Estem parlant de més de 70 mil homes i dones que cada dia fan un lliurament i una 
vocació de servei elogiable cap els altres, ja s'han iniciats els treballs pertinents per 
a l'elaboració del preceptiu estudi sobre sinistralitat en aquest col·lectiu. Per això 
amb data 26 de juny de 2014, es va establir amb els ajuntaments un canal segur 
de transmissió de la informació per començar a elaborar aquests informes 
preceptius que estableix el reial decret 11/98/2011 a fi de poder establir una 
legislació i un reial decret sobre els coeficients reductors. 
Des del nostre grup només volem ressaltar una vegada més la tasca de la policia 
local, de tots i cadascun dels seus membres ja que s’ha demostrat la seva vàlua i la 
seva dedicació al servei dels nostres conciutadans. El nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      DINOU  (19) dels regidors del PSC, CiU i PP  
           Vots en contra:   CAP     
           Abstencions:       DOS    ( 2) dels regidors de l’Altraveu 



 
10.- PLA D’INCENTIUS FISCALS I ECONÒMICS PER A PAL·LIAR ELS 
EFECTES DEL  
        TEMPORAL DE VENT. 
ATESA la magnitud dels efectes del temporal de vent del 9 de desembre de 2014 
sobre les infraestructures i els equipaments públics però també sobre les propietats 
privades. 
ATESA la necessitat d’establir un conjunt de mesures per a contribuir a pal·liar 
l’impacte en els particulars i empreses afectats. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment un pla d’incentius fiscals i ajuts econòmics per a 
pal·liar els efectes del temporal de vent del 9 de desembre de 2014, d’acord amb el 
detall següent: 
 
I. Ajuts econòmics vinculats amb l’impost sobre béns immobles 
I.1. Es concedeix per part de l’ajuntament una subvenció a les persones titulars de 
béns immobles de naturalesa rústica i de béns immobles de naturalesa urbana que 
tinguin la consideració d’habitatge disseminat, per l’import de la quota corresponent 
a l’impost sobre béns immobles de l’exercici 2015 
I.2. La subvenció es concedeix d’ofici per part de l’ajuntament i es pagarà en forma 
de compensació amb la corresponent liquidació de l’impost de béns immobles. 
I.3. L’objecte de la subvenció és el foment de la neteja de la superfície forestal amb 
motiu del temporal de vent del 9 de desembre de 2014, per la qual cosa les 
persones beneficiàries estan subjectes al compliment d’aquesta finalitat i els 
imports atorgats seran objecte de revocació en cas de no adopció del 
comportament que fonamenta la concessió, de conformitat amb l’article 37 de la 
Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions. 
 
II. Mesures referides a l’’impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
Amb vigència exclusiva per a l’any 2015, s’introdueix una disposició transitòria a 
l’ordenança fiscal núm. 5, reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions 
i obres, amb la redacció següent: 
“Disposició transitòria 
Amb vigència exclusiva fins el 31 de desembre de 2015, s’entenen no incloses en el 
fet imposable de l’impost les obres motivades per la reparació dels danys 
ocasionats pel temporal de vent del dia 9 de desembre de 2014.” 
 
III. Mesures referides a la taxa sobre serveis urbanístics 
Amb vigència exclusiva per a l’any 2015, s’introdueix una disposició transitòria a 
l’ordenança fiscal núm. A5, reguladora de la taxa per serveis urbanístics, amb la 
redacció següent: 
“Disposició transitòria 
Amb vigència exclusiva fins el 31 de desembre de 2015, s’entenen no incloses en el 
fet imposable de la taxa les obres motivades per la reparació dels danys ocasionats 
pel temporal de vent del dia 9 de desembre de 2014.” 
 
IV. Mesures referides a la taxa per l’ocupació temporal de domini públic 
Amb vigència exclusiva per a l’any 2015, s’introdueix una disposició transitòria a 
l’ordenança fiscal núm. A10, reguladora de la taxa per l’ocupació temporal de 
domini públic, amb la redacció següent: 
“Disposició transitòria 
Amb vigència exclusiva fins el 31 de desembre de 2015, s’entenen no incloses en el 
fet imposable de la taxa les ocupacions de via pública motivades per la reparació 
dels danys ocasionats pel temporal de vent del dia 9 de desembre de 2014.” 
 
V. Ajuts econòmics per les despeses ocasionades per danys materials 



V.1. Objecte.  Amb caràcter extraordinari i vigència limitada a l’any 2015, 
s’estableix una línia de subvencions per a compensar econòmicament als particulars 
i les empreses afectades pel temporal de vent. 
V.2. Requisits que han de complir les persones beneficiàries.  Podran obtenir la 
condició de beneficiàries de les subvencions regulades per aquestes bases les 
persones físiques o jurídiques que reuneixin els requisits següents: 
a) Ser titulars d’un bé immoble ubicat en el terme municipal de Castellar del Vallès 
que hagi patit afectacions pel temporal de vent del dia 9 de desembre de 2014 i 
que estigui inclòs en algun dels supòsits següents: bé immoble de naturalesa 
rústica, o bé immoble de naturalesa urbana que tingui la consideració d’habitatge 
disseminat.  
b) No tenir deutes de naturalesa tributària amb l’Ajuntament de Castellar del Vallès. 
c) Estar al corrent en el compliment de les seves obligacions tributàries i de 
Seguretat Social. 
d) No trobar-se en cap dels supòsits que impedeixen tenir la consideració de 
beneficiari de conformitat amb l’article 13.2 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, 
general de subvencions. 
V.3. Despeses que poden ser objecte de subvenció.  La subvenció compensarà 
totalment o parcialment les despeses realitzades per garantir la seguretat dels 
terrenys, les edificacions o els camins. 
V.4. Forma i termini de presentació de les sol·licituds.  Les sol·licituds s’han de 
presentar en el Registre General de l’ajuntament fins el dia 30 de setembre de 
2015, acompanyades de la documentació següent: 
a) Sol·licitud en el formulari normalitzat que es pot obtenir al Servei d’Atenció 
Ciutadana o a la pàgina web de l’ajuntament (www.castellarvalles.cat) 
b) Còpia del document identificatiu (document nacional d’identitat, targeta de 
residència o número d’identificació de persones estrangeres, o passaport) de la 
persona que signa la sol·licitud. 
c) Còpia de la targeta del NIF, en el cas de persones jurídiques. 
d) Còpia compulsada de les factures corresponents a les despeses per a les que es 
sol·licita la subvenció.  Les factures han d’ajustar-se a la normativa vigent en 
matèria de facturació, han d’especificar clarament el concepte de la despesa i han 
de ser posteriors al dia 9 de desembre de 2014 
V.5. Procediment de concessió.  La concessió de les subvencions es tramitarà pels 
Serveis Econòmics.  La persona instructora del procediment serà la persona titular 
de la Regidoria de Serveis Econòmics.  La Junta de Govern Local és l’òrgan 
competent per resoldre el procediment.  La resolució, que haurà de ser motivada, 
s’haurà de pronunciar no només sobre les sol·licituds a les quals es concedeix ajut, 
sinó també sobre les sol·licituds que s’han de desestimar i les que s’han de tenir 
per desistides. 
V.6. Quantia de la subvenció.  La quantia de la subvenció serà del 50 per cent de 
les despeses acreditades, amb un màxim de 1.000,00 euros per persona física o 
jurídica.  En cap cas la suma dels imports rebuts per les persones beneficiàries per 
aquesta subvenció i per la que es concedeix d’ofici per l’import de la quota de 
l’impost sobre béns immobles, no podrà superar la quantia total de els despeses 
acreditades. 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública i audiència de les persones 
interessades durant un termini de trenta dies, comptats a partir del següent al de la 
publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, 
perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovat l’acord en el cas que no es presentin 
reclamacions o suggeriments en el període d’informació pública i publicar en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona l’acord definitiu. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposa el Sr. Oscar Lomas,  PSC, i diu: 



La nostra vila va viure el passat 9 de desembre, juntament amb altres municipis del 
Vallès Occidental i Oriental, un temporal de vent de dimensions extraordinàries. I 
ho va ser perquè, no només va distorsionar la vida quotidiana del municipi durant 
uns dies, sinó que va tenir uns efectes devastadors sobre el medi natural.  
De ben segur, ens trobem davant d’un dels episodis meteorològics amb 
conseqüències més greus des de la riuada de l’any 1962. 
Castellar va ser l’epicentre d’una ventada que en només tres hores va comportar, 
entre d’altres efectes, arrasar milers d’arbres en el boscos del terme municipals 
fent intransitables molts camins públics i privats, i constituint una amenaça a l’estiu 
davant el risc d’incendi forestal. 
Durant aquest mes, ha estat constant el contacte, tant tècnic com polític, amb els 
propietaris afectats, especialment amb els propietaris forestals, escoltant les 
problemàtiques, cercant solucions, i actuant en tot allò necessari per tal de donar la 
millora resposta i amb la màxima celeritat possible. 
En la declaració institucional aprovada en aquest mateix plenari el passat mes de 
desembre, ja anunciàvem la posada en marxa d’un pla d’acció extraordinari de 
gestió dels efectes del temporal de vent, on entre les seves línies, s’inclouria una 
línia d’ajuts i d’incentius fiscals per tal de contribuir a pal·liar l’impacte en els 
propietaris afectats. Aquesta proposta, és la que materialitzen en el ple d’avui. 
D’una banda, i amb caràcter genèric per tot el municipi, s’exclou del fet imposable 
de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, de la taxa sobre serveis 
urbanístics i de la taxa per l’ocupació temporal del domini públic les actuacions 
motivades per la reparació dels danys ocasionats pel temporal de vent. 
Aquesta exempció, conjuntament amb la simplificació del tràmit administratiu, 
substituint la tramitació de la llicència per la comunicació d’una simple instància 
amb la descripció de l’actuació ha realitzar, demostra la voluntat per ser una 
administració àgil, sensible i adaptable a les necessitats de cada moment.  
D’altre banda, es creen dues línies d’ajuts destinats al propietaris de finques rústics 
i als contribuents d’immobles urbans que tenen la consideració de disseminats, o en 
altres paraules, de masies. 
En aquest cas, entenent el perjudici que aquesta catàstrofe natural ha tingut sobre 
les seves propietats, se’ls aplicarà d’ofici una subvenció del 100% del rebut de 
l’impost sobre béns immobles de l’any 2015 com a compensació pels perjudicis que 
aquestes propietats han tingut. 
Així mateix, per aquests mateixos propietaris, l’Ajuntament estableix una línia de 
subvencions per compensar econòmicament les despeses realitzades per garantir la 
seguretat dels terrenys, les edificacions i els camins. En aquest casos, es podran 
optar a una ajuda de fins a 1.000 € per propietari. 
L’interès general en la prevenció del risc d’incendi forestal justifiquen aquests ajuts, 
complementaris a les actuacions i gestions que s’han fet, s’estan fent i es faran 
conjuntament amb els propietaris forestals. 
Per CiU el Sr. Agustí Sampere, intervé tot dient que com sol passar davant de 
qualsevol situació d’emergència cal prendre mesures i com major és l’abastament 
de la situació d’emergència més difícil és saber que cal fer. La obligació del nostra 
ajuntament com ens d’administració pública, és buscar mesures del seu àmbit que 
permetin pal·liar els efectes del temporal de vent de la millor manera possible. 
Aquest doncs, és un pla d’incentius que buscava complir amb aquests objectius i 
com a tal millorable, com qualsevol altre pla que es pogués proposar. En tot cas cal 
prendre decisions i intentar que aquestes s’acompanyin del màxim consens.  
Sobre aquesta proposta el nostre grup va proposar dues mesures concretes per 
millorar la proposta, i així s’han recollit. No ens agradava que la proposta digues 
que aquesta bonificació sobre l’impost de l’IBI fos universal, i vam demanar que 
com a mínim es fès constar que si el propietari beneficiat no prenia mesures per 
subsanar els riscos d’incendi, se li pugés retrocedir; també van demanar que entre 
les bonificacions de l’IBI anterior i l’ajut del 50% de les despeses ocasionades pels 
danys, no superes el 100 per cent d’aquestes factures, doncs no ens semblava 
adequat que hi pogués haver algú que rebés més del que havia invertit en mesures 



de prevenció. Ambdues propostes han estat incloses en el pla, i encara que podríem 
discutir si és el millor pla, és la seva proposta millorada amb les dues aportacions 
del nostre grup, i per això hi votarem a favor. 
També el Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu intervé dient que en primer lloc, que 
hem demanar una votació separada, per un cantó els ajuts econòmics vinculats a 
l’impost de l’IBI respecte a tots els altres, és a dir estem d’acord en que no es cobri 
les obres que es facin per reparar els danys, en que no es pagui la taxa de 
tramitació per fer les obres per reparar els desperfectes, també d’acord en que no 
es pagui si s’ha de posar d’ocupar la via pública per fer reparacions, també trobem 
correctes les línies d’ajuts a totes les persones que puguin demostrar el cost de les 
reparacions de les ventades, fins a un màxim d’un 50% però que no superin els 
1.000 €. Ara bé el que no ens convenç és el punt 1) que és l’exempció de l’IBI 
d’una manera universal, a totes les finques rústiques i als nuclis disseminats, 
trobem molt més lògic  
És a dir tot el que deixar d’ingressar l’ajuntament per aquests impostos que no 
cobrarà, que ascendeixen a uns 50.000 €, potser seria millor destinar-los a ajuts 
concrets en els llocs on ja sabem que aquesta biomassa que hi ha, no la traurà 
ningú. Aquesta va ser la nostra proposta. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio,  diu que avui es presenta una proposta, necessària i 
diríem que obligada. El passat mes de desembre vam patir un vendaval amb una 
violència inusitada que van produir destrosses molt importants tant en mitjans 
urbans com en les zones verdes del nostre poble. 
Encara, ara per ara, fer una volta per Can Casamada, Torrent dels Colobres, 
polígons industrials o per les urbanitzacions, donen una bona mostra de la 
magnitud dels fets. 
És per això que el nostre ajuntament va posar en marxa diverses actuacions; per 
una banda, una oficina d'atenció d'incidències dels danys de propietats particulars o 
comunitàries per facilitar les tramitacions a les companyies asseguradores, i d'altra 
banda un pla d'ocupació dins del programa complementari de foment de l'ocupació 
local de la Diputació de Barcelona. 
I davant d'aquesta situació el mínim que es pot demanar és que les administracions 
actuïn amb rapidesa per reduir els efectes dels danys ocasionats i tornar el més 
aviat possible la normalitat. 
No és ara el moment de venir amb crítiques sobre si es va actuar millor o pitjor, o 
si en algun cas el remei va ser pitjor que el dany a reparar. 
El més important és que en qüestió de dies es va començar a reparar els danys 
ocasionats pels vents i el resultat va ser positiu, es miri com es miri. 
Una altra via de reparació era, sens dubte, algun tipus d'ajuda econòmica als més 
damnificats, donada l'excepcionalitat dels fets a què ens referim. 
No concretarem  si aquestes ajudes són suficients o no cobreix del tot les 
necessitats dels danys a les zones a les que està destinat aquest pla d'ajuda, ja que 
entenem que dins de les recursos que disposa aquesta administració, és el més que 
pot fer pel que fa a aquest pla d'ajudes econòmiques. 
I és per això que, pel que fa a les administracions, perquè consti en acta en aquest 
plenari, confiem que en aquesta ocasió, des de la Generalitat compleixi, i destini 
una ajuda extraordinària per pal·liar els danys ocasionats en #Castellar, a la petició 
que es va sol·licitar el nostre Ajuntament al departament de Governació, que va ser 
una subvenció de 664.000 € per rescabalar els greus danys soferts en el nostre 
municipi. 
Però sense desviar l'atenció del que avui aprovem, celebrem que en aquest ple 
municipal es porti a aprovació un paquet d'ajudes econòmiques a aquests afectats, 
decisió a la qual donem suport sense cap dubte. Davant l'adversitat, el primer han 
de ser les persones, i tot allò que suposi ajudar a superar aquesta situació,. sempre 
comptarà amb el suport d'aquest Grup Municipal. 
En tot cas, estant d'acord amb el fons del tema, caldria fer una petita reflexió sobre 
les formes d'actuar d'aquest govern municipal, ja que els fets van ser excepcionals, 
els damnificats van ser nombrosos, les conseqüències les hem patit tots els 



ciutadans de Castellar directament o indirectament, arribat el moment de prendre 
una decisió com la presa avui,  no hauria estat adequat convocar un ple 
extraordinari per tractar la qüestió en tota la seva amplitud? 
Inclusivament, podríem haver incorporat en aquest pla d'ajuda alguna proposta 
com, incentivar aquestes ajudes en contractar empreses o autònoms de Castellar, 
per reparar les zones afectades. En tot cas, l'ocasió ho mereixia, i hem tingut plens 
extraordinaris per temes molt solemnes, però certament menys importants i que 
eren més focs artificials que efectius. Ara que la gent demanava una mica més de 
proximitat per part dels seus electors municipals, i tenint l'eina per poder acreditar-
ho, s'ha deixat escapar, o no ha estat del tot eficaç. 
Però insistim, avui aprovem aquest pla, benvingut sigui, ho celebrem, estem 
totalment d'acord amb les mesures presentades, i que sens dubte donem el nostre 
vot a favor plenament convençuts. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas,  PSC, i referint-se a la 
intervenció del grup de l’Altraveu explica que la proposta que es presenta i amb 
l’aportació del grup de CiU, tal com queda redactat, més que una universalitat 
passem a una situació assimilable a una cor responsabilitat, en el sentit que 
s’introdueix que l’objecte de la subvenció d’aquest import de l’IBI, és el foment  de 
la neteja de la superfície forestal amb motiu del temporal de fent, i que per tant al 
compliment de la finalitat i que sinó és pot revocar, per tant l’objectiu d’obrir-ho 
d’aquesta manera és d’una banda l’agilitat, que d’aquesta manera sigui molt més 
accessible per tothom i també que aquesta cor responsabilitat, que posteriorment 
sigui l’Ajuntament qui hagi de fer aquesta inspecció. 
I un altre argument és  el fet que és un pla que no únicament esta delimitat aquí, 
és a dir la gestió i neteja forestal no ha de ser una opció sinó una obligació per als 
propietaris forestals i especialment en aquells cassos que hi pugui haver un risc 
d’incendis i per tant no s’han de descartar accions complementaries com la 
realització d’accions subsidiàries, que seria la última acció que té l’Administració per 
complir aquest interès general que és l’objecte del pla en si, entenem que pot 
haver-hi propietaris que tinguin més dificultats que altres i sovint que aquests 
propietaris siguin els mes petit, entenc que hi ha altres vies per donar resposta i  
per tant és amb totes les limitacions tècniques i pressupostàries una bona via 
aquest ple, tot i que es puguin fer accions complementaries que ho millorin. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani  Sagrera,  intervé per dir que malgrat les explicacions 
fetes no acaben d’entendre la finalitat de la proposta i diu que l’argument que ha 
exposat l’Altraveu és tant lògic que tampoc entén com no s’ha pogut acceptar. 
Torna a intervenir el Sr. Oscar Lomas, PSC, per insistir en que el sobrecost a que 
fèiem referència les més a la gestió de que tothom tingui de fer la sol·licitud més 
que e fer-ho d’ofici, significa que  el rebut d’entrada ja es posa al cobrament i en el 
cas de fer-ho d’ofici aquest rebut ja no es posa directament al cobrament. I el fet 
de destinar recursos a aquelles zones en que no es facin actuacions no està en 
contraposició amb la subvenció o en l’ajut d’EBI. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      DINOU  (19) dels regidors del PSC, CiU i PP  
           Vots en contra:   CAP     
           Abstencions:       DOS    ( 2) dels regidors de l’Altraveu 
 
11.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU PER L’APROFITAMENT DE LA BIOMASSA 
FORESTAL  ORIGINADA PER LES VENTADES 
 ATÈS que el passat 9 de desembre una forta ventada va castigar castellar del 
Vallès  
ATÈS que molts van ser els desperfectes materials en mobiliari urbà, industries i 
immobles al poble i urbanitzacions. 
ATÈS que al bosc més de 150.000 arbres van ser abatuts pel fort vent i que no és 
la primera vegada ni malauradament serà la última que el bosc pateix les 
agressions de les inclemències meteorològiques, com ventades, nevades o accions 



derivades de l’acció de l’home, com focs i fins i tot la construcció d’un gasoducte, 
comportant la generació de potencial i abundant combustible vegetal al bosc. 
ATÈS que la capacitat d’extreure la massa forestal caiguda serà diferent en funció 
de l’topografia de la zona, i la rendibilitat econòmica de l’extracció condicionarà que 
es tregui la biomassa generada, o es quedi al bosc augmentant el risc d’incendis 
forestals a l’estiu. 
ATÈS que tot i que actualment el preu del petroli és anormalment baix per 
interessos estratègics de mercat, la tendència natural de l’escenari energètic 
internacional és una previsió de preus elevats del petroli a mig i llarg termini, amb 
un important risc en l’abastament en funció de la geopolítica de torn. 
ATÈS que el preu de l’energia és un factor  clau en la competitivitat econòmica, tant 
pel seu efecte sobre els preus dels productes, con pel seu potencial industrial com a 
sector d’activitat econòmica. 
ATÈS que l’autoabastament energètic a nivell local democratitza l’accés a l’energia i 
descentralitza les quotes de poder sobre la generació i gestió de l’energia. 
ATÈS  que la crisi econòmica amb la cara més visible que representa l’insostenible 
índex d’atur del nostre municipi ens demana crear vies d’economia productiva 
arrelades al territori que permetin generar ocupació entre els sector menys formats 
de la població peró també impliquin I+D i el suport d’indústria auxiliar. 
ATÈS que la qualitat dels subministraments energètics, així com l’impacta 
ambiental de la producció i l’ús de l’energia provinent de recursos fòssils amb les 
conseqüents emissions de CO2 plantegen aplicar mesures urgents per forçar la 
seva disminució. 
ATÈS que el desembre de 2008 el Parlament Europeu va aprovar el Pla anomenat 
20/20/20, un pla que pretèn aconseguir que els països que formen part de la Unió 
Europea retallin les seves emissions de CO2 en un 20%, millorin al eficiència  
energètica en un 20% i que el 20% de l’energia consumida provingui de fonts 
renovables abans de l’any 2020. Aquest pla va ser recollit per la Generalitat de 
Catalunya aprovant el Pla de l’energia i canvi climàtic de Catalunya. 
ATÈS que el  Consell Comarcal del Vallès occidental (amb el vist-i-plau del Consell 
d’Alcaldes i Alcaldesses, del qual forma part també Castellar) ha impulsat el 
projecte “Boscos del Vallès – Programa de prevenció d’incendis i valorització de la 
biomassa forestal  al Vallès Occidental”, amb l’objectiu d’intensificar  les accions de 
prevenció d’incendis, com les obres en infraestructures i els treballs de millora 
forestal, però  també l’aprofitament sostenible dels recursos forestals a través de la 
biomassa com a font d’energia alternativa. El projecte té com a estratègia central 
contribuir a crear una economia circular, per la qual es consumeixi al Vallès, 
biomassa procedent dels boscos vallesans. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès ha adquirit uns compromisos 
europeus, estatals i comarcals abans esmentats, no pot quedar absent de contribuir 
en la part proporcional que li correspongui a l’assoliment dels objectius de reducció 
d’emissions de GEH. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.-  La creació  d’una taula composada pels diferents agents involucrats 
(Ajuntament, propietaris, ADF, bombers i associacions de veïns) per analitzar les 
conseqüències i accions a prendre sobre els efectes de les ventades. 
SEGON.- Treballar  coordinadament amb altres Ajuntaments afectats i altres 
administracions per tal d’oferir solucions globals a les zones afectades de més difícil 
accés i, per tant, on la llenya caiguda pot tenir menys benefici econòmic, alhora 
que suposa un major risc d’incendi. 
TERCER.- Aprofitar  la massa forestal del municipi per l’abastament de matèria 
prima de calderes de biomassa. 
QUART.- Dissenyar un pla de substitució de calderes de combustible fòssil 
municipal per calderes de biomassa d’estella. El finançament d’aquestes pot 
prevenir de fonts públics o privats, via ESE (Empresa de Serveis Energètics) o per 
instal·lacions participades. 



Crear una campanya de sensibilització municipal per la substitució de calderes de 
combustible fòssil per d’altres sistemes mes respectuoses amb el medi ambient. 
CINQUÈ.- Incentivar la creació d’una cooperativa de treballadors, a partir de 
l’experiència de l’associació de Recerca Activa de Feina (RF), tutelada per 
l’Ajuntament i tècnic competents en gestió de boscos i biomassa, pel tractament de 
la massa forestal provinents de la ventada, i de la futura biomassa extreta de la 
gestió sostenible del bosc. 
SISÈ.- Optar  per ajudes econòmiques als afectats que no siguin universals i que 
no tenen en compte la casuística de cada propietari. Prioritzar els incentius 
econòmics a aquells propietaris en que la extracció de la massa forestal no els sigui 
rendible d’extreure. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Dani Sagrega,  llegeix la proposta 
Pel PSC intervé el Sr. Aleix Canalis. 
Malgrat compartir l’esperit que traspua la moció que ens presenten el grup 
municipal de l’Altraveu i el partit extra-plenari d’ERC, avui el nostre grup votarà en 
contra d’aquesta  moció.  Votarem en contra, perquè més enllà que sigui clarament 
oportunista, ens trobem davant d’una moció poc treballada i que fa un poti-poti de 
temes plantejats d’una manera molt poc consistent.   
És una moció sense una base tècnica que la sustenti i denota un profund 
desconeixement de la realitat castellarenca i de quines son, realment,  les 
potencialitats de la gestió forestal en el nostre terme municipal i la implantació de 
calderes de biomassa al nostre municipi. 
El nostre grup lamenta la manca de voluntat d’acord dels grups promotors de la 
moció, que no han tingut en compte que cap dels nostres suggeriments ni les 
peticions de retirada, per tal de poder-la treballar amb tranquil·litat, d’altres grups 
municipals. 
Així mateix també volem fer avinent que les següents consideracions:  

- Des d’un primer moment,  l’Ajuntament ha estat en contacte amb tots els 
agents afectats pel temporal de vent i ja s’han realitzat dues reunions de 
treball amb totes elles. Una el 19 de desembre i l’altra el 20 de gener. 

- Des de l’Ajuntament s’ha treballat i es continuarà treballant conjuntament 
amb els municipis veïns per tal de gestionar de manera conjunta els efectes 
devastadors que ha tingut la ventada al nostre terme municipal. Ja sigui de 
manera bilateral o en el sí del Consell Comarcal. 

- Durant els darrers anys, cada vegada que s’ha hagut de plantejar la 
substitució d’alguna caldera d’un equipament municipal, la primera opció 
estudiada ha estat la possibilitat d’instal·lar calderes de Biomassa. Aquesta 
ha estat i continuarà sent la directriu política marcada per aquest equip de 
govern. Malauradament, fins a data d’avui, condicionants tècnics i 
econòmics no ho han fet aconsellable. Malgrat tot, com va dir un 
entrenador-filosof, persistirem. 

- Des del Consistori es continuarà donant cobertura i assessorament a 
qualsevol iniciativa empresarial cooperativista o de qualsevol mena, tal i 
com s’ha estat fent als membres del col:lectiu RAF durant els darrers mesos, 
que tingui per objectiu una gestió sostenible dels boscos del terme 
municipal. 

Per CiU el Sr. Josep Carreras, diu que al respecte de la moció que presenten 
conjuntament Altraveu i ERC, el primer que vull dir-vos és que el posicionament del 
Grup Municipal de Convergència i Unió no serà unitari. La regidora Bea Garcia ens 
ha manifestat que hi votarà a favor i els regidors Agustí Sampere, Lluís Bacardit i 
un servidor, Josep Carreras, hem decidit votar abstenció.  
Faig una mica d’història. El passat divendres 23 de gener a primera hora de la tarda 
varem adreçar un correu a l’Altraveu, amb còpia a tots els regidors de 
l’Ajuntament, on manifestava que en acabar la Comissió Informativa del dimarts 20 
de gener, al voltant de les 19h, els regidors de l’Altraveu, ens van informar que 



havien entrat la moció que avui porten al Ple. Però, en la pràctica no varem 
conèixer el text de la moció fins el passat divendres quan varem rebre tota la 
documentació dels temes que van a Ple.  
Llavors, en el correu que vaig enviar el passat divendres, vaig demanar als regidors 
de l’Altraveu que consideressin la seva retirada, fet que avui hem repetit, fa uns 
minuts, a la Junta de Portaveus, per varis motius: Perquè no disposàvem de temps 
suficient per estudiar-la, perquè creiem que calia parlar-ne més i, sobretot, perquè  
cal fer-ne un debat amb tots els grups municipals i presentar-la de nou en un 
proper Ple.  
Ahir dilluns pel matí, a primera hora, varem rebre la versió definitiva de la Moció 
amb pocs canvis i amb un nou punt afegit que fa referència a les ajudes 
econòmiques que rebran els afectats de les ventades del passat 9 de desembre.  
El regidors que ens hem decidit per l’abstenció no estem en contra de que a 
l’Ajuntament es parli de la Biomassa i que es presentin mocions sobre la Biomassa. 
De fet, en el nostre programa electoral de l’any 2011, en parlàvem concretament 
quan dèiem en un punt del programa “Apostarem per l’energia neta: la biomassa, 
la solar...etc” Per tant, estem a favor de la Biomassa però també creiem que 
davant d’un projecte d’aquesta envergadura, entenem que s’ha de treballar com un 
projecte de poble, cal treballar-lo a fons per posar les bases d’aquest projecte sobre 
la biomassa i cercar el consens polític de fins on es pugui arribar.   
Entenem que serveix de ben poca cosa presentar una moció que sabem que serà 
rebutjada de forma majoritària, si és que realment els regidors de l’Altraveu tenen 
el convenciment que el tema de la biomassa és important.  
Mirin senyors de l’Altraveu, el punt sisè que han afegit a la Moció tampoc és del 
nostre grat perquè es contradiu amb el Pla d’Incentius Fiscals i Econòmics que hem 
aprovat en el punt anterior del Ple i que nosaltres hem votat favorablement perquè 
hi hem fet aportacions que el regidor Agustí Sampere ha comentat en la seva 
intervenció.  
Per tant, tot i que en la Comissió Informativa varem demanar alguns aclariments al 
respecte de les subvencions d’ofici, també entenem, que en la pràctica, és més 
correcte fer-ho així donat que quasi el 100% de les masies disseminades implicades 
en aquests ajuts, han rebut danys amb motiu de les ventades del passat 9 de 
desembre. 
Repetim, parlar de la biomassa sí, però en uns altres termes dels expressats en la 
seva moció perquè entenem que estem davant d’un projecte que nosaltres hem 
batejat com a projecte de poble. Per això, en el correu que els hi vaig adreçar el 
passat divendres els hi vaig suggerir la retirada i que en continuéssim parlant en 
comissió tots els grups municipals. 
Parlen de la creació d’una Taula... el nostre grup està seguint molt de prop totes les 
iniciatives de l’equip de govern des de que el passat 15 de desembre ens van 
convidar a ser presents a la visita del Delegat de la Generalitat i ens varem 
desplaçar a la Soleia i a Can Casamada per veure els danys de la ventada i escoltar 
als propietaris. També hem seguit de prop, mitjançant conversa amb el regidor 
Aleix Canalís, l’evolució de les reunions que l’ADF ha celebrat amb l’administració 
local així com altres trobades que s’han fet com a conseqüència de les ventades. 
Mirin, les accions a prendre per ajudar a minimitzar els efectes de les ventades ja 
estan en marxa des de fa varies setmanes. Ara entenem que crear una Taula, 
potser anem a misses dites. 
En conjunt, veiem que és una moció precipitada perquè davant la seva 
transcendència necessita un major debat amb tots els grups per cercar un acord de 
consens. De ben segur, també caldrà implicar-hi a més sectors: propietaris, 
empresaris...etc  
Fins i tot m’atreveixo a dir en el final de la meva intervenció que aquest projecte de 
poble potser seria més just que l’encetés el Ple Municipal que sortirà de les 
properes eleccions del mes de maig. 
El  Sr. Antonio Carpio,  PP, exposa que és una proposta que li agrada, és un bon 
projecte  de poble, però penso que no esta ben treballada i no ha reunit el consens 



de l’Ajuntament. L’exposició és bona, hi ha molts acords que ja s’estan fent, però 
engegar un projecte com aquest de canvi de calderes, crec que s’ha de fer amb 
més cura. 
El nostre vot serà l’abstenció i per no deixar morir aquesta proposta jo el convido a 
estudiar la proposta per intentar que evolucioni i tiri endavant. 
En torn de replica intervé el Sr. Dani Sagrera, dient que sens ha dit que sempre 
alhora de renovar calderes en un espai públic, s’ha tingut en compte de fer un 
estudi de viabilitat, però per motius tècnics i econòmics s’ha tombat, i també dir 
que moltes vegades aquests projectes no s’engeguen perquè la visió dels polítics 
acaba sent més de tècnics.      
Els boscos estan molt bruts amb un alt risc d’incendi, per això la gestió forestal s’ha 
de fer ja, però ha de ser l’Administració.  
Pel PSC torna a intervenir el Sr. Aleix Canalis,  i diu que el Sr. Sagrera te raó en 
el que diu, ja que el que  economia ecologia es diu internalitzar les externalitats és 
posar xifres econòmiques al cost que té no fer una determinada cosa en termes 
medi ambientals, i aquí hi podríem estar d’acord, però  més enllà d’això el 
problema també rau en que actualment hi ha sistemes i tipus de calderes molt 
eficient energèticament i que encara fan més inviable econòmicament determinades 
instal·lacions que tenen consums no continuats ni molt massius, per tant pensar 
amb una caldera d’una escola difícilment fins internalitzant les externalitats tindria 
viabilitat econòmica , s’ha de pensar en grans consumidors i per tant grans 
instal·lacions que permetin rendibilitzarles importants inversions que s’han de fer. 
També dir que les tasques de treball al bosc per retirar l’arbrat caigut durant les 
ventades ja ha començat, concretament a la zona de Puigverd, i per tant la 
rendibilitatat d’aquesta  llenya ja està en marxa i confiem que en les properes 
setmanes també es pugui començar en altres zones de la Vila. Així doncs hem de 
seguir treballant per fer viable que un dia en aquest municipi s’hi pugui implantar 
una caldera de biomassa i ha poder ser amb recursos   forestals excedents del 
mateix terme municipal. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA: 
           Vots en contra:  TERTZE (13)  dels regidors del PSC 
         Vots a favor:      TRES    (  3)  dels regidors de l’Altraveu i la regidora de  
                                                       CiU Bea Garcia 
          Abstencions:      CINC     ( 5)  dels regidors de CiU Sr. Josep Carreras, Lluís                               
                                                    Bacardit i Agustí Sampere i els regidors del PP 
   
Per fer una explicació de vot intervé la Sra. Bea Garcia,  CiU, tot dient que ja l’any 
2011, com deia el portaveu, el grup municipal de convergència i unió duia en el seu 
programa electoral la necessitat de platejar l’aprofitament de la biomassa forestal  
donades les peculiars característiques del nostre municipi, així com la incentivació 
de la substitució de calderes de combustible fòssil per les de biomassa d’estella, 
sobretot en els equipaments municipals. Els greus efectes causats per les ventades 
del 9 de desembre venen a refermar el sentit lògic d’aquest plantejament, ja que la 
massa forestal està exposada en tot moment a les inclemències meteorològiques 
com també estaria bé plantejar-se d’una vegada per totes la necessitat de fer una 
gestió eficient dels nostres boscos, fet que aportaria de manera habitual material 
primera, així com la creació de  llocs de treball. 
Les mocions es rebutgen o s’aproven en funció de la voluntat que es té de treballar 
un determinat tema, per tant si es interessant acollim-nos de la manera que sigui, 
per exemple en el punt 1) d’aquesta moció: creem una taula de treball  i comencem 
a ordenar el que calgui treballant des de l’aspecte que calgui. Els estudis econòmics 
cal veure’ls en la seva globalitat, els beneficis econòmics són relatius en funció dels 
projectes i dels objectius del moment. Per tant, pel sol fet que les calderes de 
biomassa son rentables, només per ser respectuoses amb el  medi ambient. 
D’acord que les noves calderes son més eficients  però sempre comporten un lligam 
perpetuo amb els grans monopols, cosa que s’allibera amb l’ús de la biomassa. En 
aquets sentit puc assegurar que des de Convergència Democràtica de Castellar, es 



té  la intenció de seguir plantejant les mateixes accions de futur activant en tot allò 
possible aquests objectius. Per tant, i com no podia ser d’una altra manera  
subscric plenament aquesta moció, i per això el meu vot ha estat favorable. 
 
12.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
12.1.- No n’hi ha  
 
13.- PRECS I PREGUNTES 
El Sr. Marc serra, per l’Altraveu,  en primer lloc dona la benvinguda al membres 
de la PAH i exposa que aquesta pregunta es presenta conjuntament. Tot seguit en 
fa lectura 
El 3 de gener de 2014 l’Ajuntament de Castellar del Vallès va declarar que aplicaria 
la Llei pel Dret a l’Habitatge de Catalunya i que sancionaria les entitats bancàries, 
promotors i immobiliàries que tinguessin pisos buits injustificadament. En un primer 
moment, des de l’Ajuntament es va calcular que al voltant d’una setantena de pisos 
podien estar buits injustificadament i, per tant, podrien rebre la sanció 
corresponent. Aquesta proposta recollia la iniciativa presentada per l’Altraveu per 
Castellar al ple de pressuposts de 2012 on demanava l’aplicació de sancions 
d’aquest tipus. Després de l’anunci de l’equip de govern de l’Ajuntament, la 
proposta va ser votada per unanimitat al ple del gener de 2014, on membres de la 
Plataforma d’Afectats per la Hipoteca van poder llegir-ne la proposta. 
L’últim cens d’habitatge de 2011 segons l’Institut Nacional d’Estadística xifra en 
448.356 els pisos buits a Catalunya, en contraposició a les 231.000 famílies 
catalanes amb necessitats d’habitatge social, segons un informe d’octubre de 2014 
de la Taula del Tercer Sector. 
El 3 de desembre de 2014, des de l’Ajuntament de Castellar es va emetre 
comunicat oficial esmentat que s’havia procedit a expedientar tres entitats 
financeres però finalment cap dels tres expedients ha reeixit tot i que la sanció 
podia haver tirat endavant com a mínim en un dels casos. Dels 120 ajuntaments 
que van aprovar la moció per multar pisos buits, només 3 l’han executat: Girona, 
Santa Coloma de Gramenet i Terrassa. 
Es per això que demanem: 
1.- En quina situació es troba el catàleg per establir quins pisos buits hi ha a la 
Vila?. Quan està previst tornar a actualitzar les dades per mirar d’obrir nous 
procediments sancionadors.  
2.- Quants procediments oberts de sanció  existeixen actualment en relació a la 
moció? . Realment hi ha algun procediment per sancionar algun banc com 
esmenteu al comunitat del 3 de desembre?. Perquè s’han arxivat els procediments 
que no han  tirat endavant? Es veritat que no existeix cap forma legal de tirar 
endavant les sancions que heu arxivat?. Quants bancs preveu que resultaran 
multats d’aquesta primera aplicació de la moció?. 
3.- A quantes reunions s’ha convocat des de l’Ajuntament a treballar conjuntament 
amb la PAH sobre aquest tema?. Com és que la PAH es queixa de manca 
d’informació  i manca d’atenció, a pesar d’haver-se aprovat en aquest Ple l’any 
2013  una moció que instava  a l’Ajuntament a treballar conjuntament amb PAH 
aquests temes i essent la Plataforma Castellar , encara que els mitjans de 
comunicació local no ho visualitzessin, la impulsora d’aquesta mesura?. 
Contesta el Sr. Aleix Canalis,  PSC: 
A la primera pregunta diu que la llista continua vigent. I que durant el propers 
mesos es realitzarà una actualització 
A la segona pregunta contesta que en el seu moment es van obrir tres expedients 
sancionadors. I que els  procediments es van arxivar perquè  els propietaris van 
acreditar que no estaven vulnerant les disposicions que la Llei del dret a 
l’Habitatge, per tal que es poguessin considerar pisos buits des de fa més de 2 
anys. Concretament: 
 - 1 pis l’entitat no en tenia la possessió 
 - 1 pis estaven fent-hi obres per tal de poder-lo posar a la venda 



 - 1 pis estava en el Fondo social de la Vivienda  
I per tant no procedeix donar continuïtat als expedients. 
A la tercera pregunta respon que des de l’ajuntament ens hem reunit amb els 
membres de la PAH totes les vegades que ho han sol·licitat. I tenint en compte 
aquest fet, sincerament no entenem les queixes de la PAH sobre la manca 
d’informació, atenció i col·laboració amb l’equip de govern, tenint en compte que, 
només a tall d’exemple el passat dimarts 13 de gener van sol·licitar una reunió. El 
dia 16 es va contestar fent un a proposta i a data d’avui, dia 27, encara no hem 
rebut resposta per part seva. 
O anant una mica més endarrere, regidors de l’equip de govern assitien 
assíduament a les reunions de la Plataforma, per tal de poder col·laborar més 
estretament,  fins que en un e-mail adreçat a tots els regidors del consistori en 
data 19 de febrer de 2014, ens van demanar que no hi tornéssim a assistir. Per 
tant, des del nostre punt de vista les seves queixes son completament infundades. 
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu demana un torn de replica que diu que cedeix el 
seu torn de replica als companys de la plataforma (PAH). 
Intervé el Sr. Alcalde per dir que en principi aquesta intervenció no està permesa, 
hi ha mecanismes pels quals les persones que assisteixen al plenari poden parlar, 
de fet han fet referència que en un moment determinat una proposta de resolució 
es va presentar per part dels membres de laPAH, de tal manera que si volen 
intervenir no hi ha cap tipus de problema perquè ho puguin fer sempre i quan 
s’adeqüin a aquest condicionants establerts en el reglament orgànic municipal. 
Torna a intervenir el Sr. Marc Serrà per l’Altraveu per replicar la intervenció del 
Sr. Canalis  i diu que un pis que estigui en obres si que es pot multar. 
També diu que la PAH demana reunions i  en cap moment se’ls ha convocat a cap 
reunió. 
I sobre el punt que se’ls va fer fora de l’Assemblea dir que se’ls va convidar a 
participar com qualsevol altre membre de l’Assemblea  i això significa acatar el seu 
mecanisme de funcionament, no com a representants de l’Ajuntament sinó com a 
persones  afectades i solidaries amb la Plataforma d’Afectats de la Hipoteca, si 
vostès no hi van es perquè no acaten el funcionament de l’Assemblea o perquè  no 
volen, en principi poden assistir-hi, perquè entenc que no poden vetar a ningú.  
En principi aquest son els arguments, vostès creuen que no, però el seu descontent 
és evident, la mostra està aquí, amb totes aquestes persones que manifesten el seu 
desacord amb l’actuació que han fet. 
La sensació és que no  estan contents i que no s’estan fent be les coses. 
Acaba la intervenció demanant la contestació per escrit  
  
Segueix per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà: 
ATÈS que el gener del 2008 el Parlament Europeu va aprovar el Pla anomenat  
20/20/20. Aquest pla pretén aconseguir que els països que formen part de la Unió 
Europea retallin les seves emissions de CO2  en un 20%, millorin la eficiència  
energètica en un 20%, i que el 20% de l’energia consumida provingui de fonts 
renovables abans de l’any 2020. 
ATÈS que el 28 d’octubre de 2008 el municipi de Castellar del Vallès es va adherir a 
aquest pacte europeu a través del pacte d’alcalde. 
ATÈS que aquest pla pretén ser una eina per implicar als governs locals en el 
compliment dels objectius de lluita contra el canvi climàtic que han fixat els Caps 
d’Estats i de Govern de la UE. 
ATÈS que per assolir aquesta fita el municipi es va comprometre el 2008 a: 
- elaborar un pla d’acció per l’energia sostenible (PAES), que inclogui un inventari 
d’emissions de partida  i el conjunt d’accions que durà a terme l’Ajuntament per 
reduir-les de cara al 2020. 
- a presentar cada dos anys, un informe de seguiment del PAES a la Direcció 
General de Transport i Energia de la Comissió (DGTREN)   
- a organitzar jornades dedicades a l’energia i al pacte d’alcaldes (dia de l’energia) 



Per tots aquests motius des de l’Altraveu, i tenint en compte que estem propers a 5 
anys vista de complir els objectius, voldríem conèixer en quin procés ens trobem, i 
com s’articula aquest treball amb la participació ciutadana. 
El Sr. Aleix Canalis,  PSC, contesta: 
D’ençà de l’adhesió al Pacte d’alcaldes i alcaldeses el nostre Consistori ha realitzat 
les següents accions: 

- Octubre 2008 Adhesió al Pacte d’alcaldes 
- Octubre 2009 Fòrum ambiental monogràfic sobre el PAES 
- Novembre 2009 Aprovació Plenaria del Pla acció energia Sotenible. 

Aquest document recull 41 accions en total prioritzades per part del Fòrum 
Ambiental: 
Del total de les 41 accions l’estat d’execució és el següent: 

- 19 completades totalment 
- 14 realitzades de manera parcial 
- 8 no iniciades (sobretot fan referència a accions a desenvolupar dins l’àmbit 

domèstic)  
Per tal de poder dur a terme aquestes intervencions entre 2007 i 2014 s’han 
realitzat 43 accions de millora de l’eficiència energètica d’equipaments i serveis 
municipals amb una  inversió total aproximada 1.030.000 euros. 
A part de l’estalvi econòmic anual del conjunt d’aquestes accions ( al voltant de 
355.000 euros), les mateixes han significat una reducció en 537.000 quilos s de 
CO2 any. 
Globalment pel que fa al gas els consums en els períodes entre 2010-2013. 

- De 2010 a 2011, el consum de gas es va reduir un 17% . 
- Del 2011 al 2012 es va reduir en 6 %  
- I del 2012 al 2013 la reducció va ser d’un 28% (quilovats/hora/anuals) 

Pel que fa al consum elèctric també en le mateix període: 
- del 2010 a 2011 es va reduir en un 7% 
- del 2011 al 2012 un 5% menys 
- i del 2012 al 2013 un 17% respecte al que era el 2013- 

Així mateix, i amb l’ànim d’aprofundir amb la generació d’energies renovables, 
Castellar disposa des del 2012,  de tres instal·lacions fotovoltaiques  en cobertes 
municipals amb un total de 92 plaques. Aquetes  plantes energètiques injecten a la 
xarxa uns  26.000 kWh  l’any, el que suposa una reducció anual d’unes 125 tones 
d’emissions de CO2 
Així mateix, en el sí de les escoles s’ha col:laborat en els projectes d’Escola Verda 
(Immaculada, Sant Esteve i Emili Carles Tolrà) s’ha treballat conjuntament amb el 
Sant Esteve i L’Emili Carles amb el projecte Euronet 50/50. 
Aquest projecte pretén involucrar centres educatius d’arreu d'Europa amb l'objectiu 
comú de reduir el consum energètic i incrementar els nivells de coneixement i 
conscienciació en aquest aspecte. Això pot suposar una reducció significativa 
d'emissions de CO2 contribuint a l'objectiu fixat per la Unió Europea: 20% menys 
de gasos d'efecte hivernacle pel 2020. 
Alguns dels resultats esperats del projecte són els següents: 

• Reduir les emissions de gasos d'efecte hivernacle i incrementar l'eficiència 
energètica als centres educatius 

• Definir una metodologia comuna 50/50 i materials educatius 
• Crear una xarxa 50/50 de centres educatius 
• Incrementar els coneixements i la conscienciació dels alumnes sobre 

l'energia a l'escola  
• Involucrar la comunitat educativa i canviar els hàbits de consum energètic  
• Promoure la corresponsibilitat: ajuntament - alumnes i professors  

D’altra banda, conjuntament amb el Centre de Recursos Pedagògics els darrer any 
s’han realitzat 4 seminaris “d’escoles per la sostenibilitat”  amb el professorat de les 
escoles del municipi i dels entorns, per sensibilitzar-los sobre aspectes d’estalvi 
energètic entre d’altres.   



I per últim, enguany el municipi es va adherir a la campanya l’Hora del Planeta, una 
crida mundial impulsada per World Wildlife Fund (WWF) que se celebra el darrer 
dissabte de cada mes de març per conscienciar la societat sobre els efectes del 
canvi climàtic, les emissions contaminants i la necessitat d’estalviar energia i reduir 
la contaminació lumínica. 
En torn de replica intervé el Sr. Marc Serrà, demanant aclariments pel que fa al 
percentatge de l’energia consumida renovable que tenim a Castellar. I s’ha dit el 
total d’emissions que s’havien reduït de CO2, peró tampoc ha dit el percentatge 
respecte a l’inicial. 
Li contesta el Sr. Aleix Canalis, PSC,  
 
Continua el Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu, fent la tercera pregunta: 
ATÈS que el passat ple de novembre de 2014, el nostre grup municipal va 
presentar una moció demanant una solució als greus problemes d’abocaments 
il·legals i incontrolats al riu realitzats de forma reiterada per part de l’empresa Grau 
SA, coneguda popularment com “La Satina”. 
ATÈS que les respostes i arguments del regidor Aleix Canalis van ser incompletes  i 
poc precises però van acabar  amb el compromís de seguir-nos informant sobre les 
accions que s’anirien realitzant al respecte per part de l’Ajuntament. 
ATÈS que no hem tingut cap resposta  ni comunicació d’informació al respecte 
d’aquest tema des del passat Ple de novembre de 2014. 
El nostre grup municipal demana que es respongui oralment al Ple i es faciliti còpia 
per escrit de les respostes a les següents preguntes: 
1.- s’han finalitzat els estudis tècnics que havien de permetre determinar la 
viabilitat de la connexió de l’empresa Grau SA, al sistema de clavegueram 
municipal. 
2.- en el cas de que els estudis estiguin finalitzats, quines són les seves 
conclusions?. 
3.- segueix vigent com a opció la possibilitat de connectar l’empresa Grau SA a la 
xarxa de clavegueram municipal?. 
4.- Com afectaria aquesta connexió als cabals del curs fluvial del Ripoll i als seus 
ecosistemes associats?  
5.- En el cas de descartar la connexió a la xarxa de clavegueram, quines són les 
alternatives contemplades per evitar els abocaments il·legals al riu per part de 
l’empresa Grau SA?.  
6.- En el cas de que els estudis encara no estiguin finalitzats, quines són les causes 
d’aquest endarreriment?. Quan està previst acabar-los? 
7.- En quin punt del procés ens trobem per tal d’evitar que es tornin a repetir 
abocaments il·legals al riu per part de l’empresa Grau SA?.  
8.- Quines són les properes accions que té previst realitzar l’Ajuntament per tal 
d’evitar futurs abocaments il·legals al riu per part de l’empresa Grau SA?.  
9.- Hi ha constància de nous abocaments il·legals al riu per part de l’empresa Grau 
SA des de l’últim abocament il·legal registrat al juliol?. 
10.- En quin punt es troben les expedients oberts per part de l’Agència Catalana de 
l’Aigua a l’empresa Grau SA per les diferents infraccions que ha comés?. 
11.- Perquè no s’ha mantingut informat al nostre grup municipal de l’estat de totes 
aquestes qüestions, tal i com es va comprometre el regidor Aleix Canalis al passat 
ple de novembre?. 
El Sr. Aleix Canalis,  PSC, intervé i en primer lloc diu que no comparteixen el 
qualificatiu d’abocaments il·legals que de manera regular fa l’empresa Grau SA, al 
riu, il.legal seria que vulneressin alguna normativa. 
Tot seguit passa a contestar les preguntes en l’ordre que han estat formulades: 
1)  Els estudis tècnics encara no han finalitzat 
2)  Encara no hi ha conclusions ja que l’estudi no ha finalitzat 
3)  L’opció de connexió encara segueix vigent perquè  encara no tenim els resultats 
de l’estudi de viabilitat 



4)  Encara no sabem com afectaria la connexió als cabals del riu, ja que els estudis 
tècnics encara no han finalitzat 
5)  No treballem sobre hipòtesis 
6)  Els treballs s’estan desenvolupant sobre el calendari previst. Per tant no hi ha 
cap endarreriment i esperem poder-los tenir llestos les properes setmanes. 
7)  No hi ha hagut canvis, i es continua aplicant la legislació vigent en matèria 
d’abocaments d’aigües residuals d’origen industrial a la llera. 
8)  L’ajuntament continuarà aplicant el mateix protocol d’actuació quan es detectin 
abocaments irregulars a llera que ha vingut aplicant els darrers mesos. 
9)  No hi ha constància de cap nou abocament irregular a la llera des del passat 
mes de juliol. 
10)  L’ACA no ens fa partícips de l’estat de tramitació dels expedients sancionadors 
oberts contra particulars del municipi. 
11) Des del passat més de novembre no se’ls ha convocat a cap reunió per parlar 
d’aquest tema, ja que no hi ha hagut cap novetat rellevant al respecte     
S’obra un torn de replica amb el Sr. Dani Sagrera,  demana mes concreció en la 
data del l calendari previst. 
 
A l’apartat de suggeriments amb el Sr . Marc Serrà, per l’Altraveu diu:  
“El passat 21 de gener  l’Actual digital publicà una noticia anunciant que els busos 
ja podien transportar bicicletes de forma gratuïta. En la noticia es reflectia el 
reconeixement de la Generalitat al fet que: “Aquesta proposta ja feta realitat 
respon a una vella reclamació d’usuaris d’aquest mitjà de transport i dels col·lectius 
que promouen l’ús de la bicicleta a diverses poblacions vallesanes com és Castellar. 
Municipi amb opcions de transport limitades a l’autobús. “ 
La formació política castellarenca que havia demanat reiteradament aquesta 
possibilitat a Sarbus, l’Altraveu, ja ha manifestat públicament la seva satisfacció pel 
que consideren un primer pas. D’aquesta manera es recollien les manifestacions 
fetes per l’Altraveu en el seu bloc el 15 de gener, on es manifestava la  seva 
satisfacció per aquest primer pas i es feia un repàs a les diferents accions fetes per 
l’Altraveu per reclamar aquest dret dels usuaris de la bicicleta. 
Sorprenentment, en data 23 de gener i en la publicació en paper de l’Actual la 
noticia surt modificada suprimint el paràgraf sencer que acabo de llegir, i per tant 
qualsevol menció a les reivindicacions històriques dels usuaris de la bicicleta com 
també la  menció a les declaracions públiques de l’Altraveu: De la mateixa manera 
la noticia publicada a l’Actual digital també es veu modificada en el mateix sentit. 
Creiem, des del nostre punt de vista, que no hi ha cap justificació periodística que 
expliqui la eliminació d’aquestes referències a posteriori, la noticia no varia en 
essència de contingut, no hi ha noves dades ni aportacions, si no simplement 
s’elimina, sense cap motiu, unes referències que tenien clara relació amb el que 
s’exposava i aportaven informació sobre entitats del poble que treballa en el tema. 
Per aquests motius des de l’Altraveu considerem que aquesta manipulació  respon 
directament a una forma barroera i completament  partidista de censura 
perpetuada per part del director del mitja i el més greu és que no és la primera que 
es produeix, malauradament aquesta experiència l’hem patit altres vegades en 
anteriors noticies critiques amb l’equip de govern generades des de l’Altraveu i que 
han estat  degudament manipulades per afavorir-les en la seva publicació final . 
Recordem que el concurs públic de contractació del director no va ser gens clar en 
el seu moment, de manera que se’l pot considerar un càrrec de confiança encobert 
tal i com se’n feia ressó el mitjà digital Vila web en  noticia de 9 de març de 2010, 
la plaça de director de mitjans de comunicació va ser creada de nou per així poder 
modificar els criteris de les bases del concurs  a conveniència i assegurar que 
entrava algú proper al partit del partit socialista de Catalunya. Efectivament va ser 
així ja que el escollit  va ser Julià Guerrero, ex Cap del departament de comunicació 
del PSC de Palau Solità i Plegamans i ex director del mitja públic sabadellenc durant 
l’època Bustos, avui Sabadell. 



Aquest càrrec de confiança al capdavant dels mitjans de comunicació públics està 
clarament la servei de l’equip de govern i ara que s’acosten eleccions vetlla per 
preservar els interessos d’aquell que el va contractar, en lloc de treballar per un 
mitja plural, imparcial i rigorós al servei dels ciutadans que son els qui paguen 
aquest mitjà i també els seus  sous. 
Recordem també que a partir del malaurat i condemnable atac terrorista a la 
revista “Charlie Hebdo” l’Alcalde condemnava l’atac a través del seu faceboock, 
perfil que encara no saben si es particular o institucional, amb la següent frase: “La 
intolerància, el fanatisme i l’integrisme sempre ha tingut el punt de mira en la 
llibertat d’expressió”. Ara que ens trobem  en el nostre poble amb el mitja de 
comunicació públic amb un cas de repressió de la llibertat d’expressió suggerim des 
de l’Altraveu que es preguin les següents mesures: 
- La dimissió immediata del director dels mitjans públics de Castellar . 
- En el cas que el director no presenti  la seva dimissió per voluntat pròpia, 
suspendre’l de forma immediata de sou i feina i obrir les diligències i expedients 
pertinents per incompetència, incompliment de les seves funcions i manipulació i 
censura d’un mitjà de comunicació públic.    
- La rectificació immediata de la noticia, recuperant l’escrit original a la versió de 
l’Actual digital i publicant una noticia explicant el cas, demanant disculpes i 
rectificant la censura aplicada.   
- Que l’Alcalde en aquest mateix ple és comprometi a fer la convocatòria del Consell 
de Comunicació amb caràcter d’urgència per tal de valorar la gravetat del cas i 
estudiar altres casos similars que s’han produït. 
- Proposar per part  del Consell de Comunicació  les bases per un nou concurs 
públic per ocupar la vacant de director dels mitjans de comunicació. 
- D’altra banda també anunciem que aquest cas es portarà al Col·legi de Periodistes 
de Catalunya on es presentarà una denuncia. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les deu i deu minuts del la 
nit,  s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari 
d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 

 


